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Witness Bratton Questions by: Mr. Murphy

The Vice Chairman: Mr. Murphy of Pennsylvania will
incuire, Colonel.

Mr. Murphy: Colonel Bratton, do you have any memorandum
or any recollectlon as to the delivery of these pilot
message? |

Colonel Bratton: I have no memorandum as to the de-
livery, s'r, but my recollection is fairly clear that that
pllot message was delivered at about 3:00 o'clock on
Saturdey afternoon and that I did discuss its contents with
General Gerow and General Miles.

Mr. Murphy: Did the pilot message come from the Navy
or was 1t translated by the Army?

Colonel Bratton: It was intercepted by the Navy at

Bainbridge Island at 7:20 a.m. 6 December 1941, Washington
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time. The teletype copy of the intercept was delivered
to the SIS at 12:05 p.m. 6 December, Washington time. It

was translated by the Army SIS and delivered to me, sir.

Mr. Murphy: What time was it transleted by the Army?

Colonel Bratton: There is no record of that, sir.
Mr. Murphy: I understood Captain Kramer to say he
dld not get the pilot message from the NWavy until Sunday

morning.
Colonel Bratton: No, sir, he said he got it late

Sunday evening.
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Mr. Murphy: Later on he came back and said to Senator

Ferguson sometime Sunday morning.

The Vice Chairmen: You did not mean to say "late

5 Sunday evening", did you?
. Colonel Bratton: Late Saturday. I heard portions
X | of Ceptain Kramer's testimony myself.
: : Mr. Murphy: After he made a check, at the request
i of the distinguished Senator from Michigen, it is my under-
1: :r standing he then placed it as having not been delivered
8" 5 ;‘ until Sunday morn ng.
5
S » l' Colonel Bratton: I cannot account for that.
; & | Mr. Murphy: I wonder vhere 1t could heve been, if
% :; ;I he got it on Sunday morning and delivered it to a Navy nen,
g | eand you say you think it was delivered at 3:00 o'clock
ﬁ i l Saturday afternoon.
" | Colonel Bratton: Well, I am not the best witness on
. I that procedure, sir, It was automatic between the Navy
A i code and cipher people and Army SIS. They exchanged th:s
v stuff, in bulk.
;0 ﬂ Mr. Murphy: Do they have any record at all in 37S
f“ ‘ as to the translat’on of this parficular message?
:2 | Colonel Bratton: I do not think there i1s any such
23 record at this time, sir. |
3

235 ' e Murphy: They had no fime Stemps either thens
1
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Witness Bratton Questions by: Mr. Murphy

Colonel Bratton: Sir?_

Mr. Murphy: They had no time stamps as to the receipt
of these important messages, as to when they came in and
went out?

Colonel Bratton: No, sir.

Mr. Murphy: Do you have any distinct recollection

of discussing the pllot message on Seturday afternoon?
Colonel Bratton: Yes, slr.
Mr. Murphy: When did General Marshall get that, and
under what circumstances?
- Colonel Bratton: I did nct discuss that with General
l Marshall. I do not know where he was at that time.

I Mr. Muphy: Who delivered it to him and when did he

I pet 1t, do you know?

l Colonel Bratton: I do not know, sir.

Mr. Murpihy: Who does know? Do you know that?

Colonel Bratton: No, sir.

_— A — O ——

Mr. Marphy: Is there anybody in the Army who has

got a record or who could tell as to when these things were

———————

delivered? Kramer sald he could tell by the numbers that

were assigned to them approximetely what pouch they wvere

gontained in. I would 1like to know, and I think the record

should show, 1f General Marshall got thet pilot message on

saturday night, and if he pot it, wvhom did he get 1t from?

R e R

I
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Witness Bratton Questions by: Mr. Murphy
: Colonel Bratton: I do not know of any record that
& : could prove that, which is now in existence, sir. |
Mr. Murphy: Then I would like to go over with you a |
’ bilt your testimony before the Grunert Board, on page 58.
; "General Russell: Not by you. Now, did you ever
; get information, from any source, relating to th's, I will
; call it, weather 1nte£cept about which you have testified
: | that you made some requests on the FCC?
0

"Colonel Bratton: As I have stated, sir, I got several

10
reports from the FCC about an intercept of a weather broad-

= n
§ :; cast which they thought might be what I was looking for. 4
; The message that I was walting for, that 1s, the one which, 1
g ¥ deciphered, would indicate a break 1n the relatlons between
g 3 Japan and the Unlted States, never reached me from any
i i , sé;rce vhatever prior to the attack on Pearl Harbor."
iy | That was what you testifiled tq today, was it not?
3 i: Colonel Bratton: Yes, sir,
v : Mr. Murphy: "I had conversations on one of two occasions
x | with Colonel Sadtler of the Signal Corps, with Lieutenant
. I Kramer of the Navy, and with Commander McCollum of the
*" hl || Navy, the latter being my opposite number in ONI, concerning
% l messages that had been picked up, either by the Navy or
v ; by the FCC, contalinling weather broadcasts and contalining
:: t phreses simlilar to those that we were waiting for."
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: Colonel Bratton: Yes.
’ Mr. Murphy: Did you ever hear from any of them about
’ eny weather implementing message having been received up
: t0 December T2
y Colonel Bratton: Not any implementing message, but
j che Navy got & number of false alarms, just as the FCC did.
Mr. Murphy: Now you said on page 59:
’ "On the morning of December the 51';h I have a vague
: | recollection of & meeting in General Miles! office where
b d Colonel Sadtler was present, in which he said something to
‘ § - the effect that the message had come through. Questioning
' ® E - | developed the fact, however, that the message he was talking
‘ § 1; l about was one which indicated a breesk in diplomatic relations
‘ g » | vetween Great Britein and Jspan."
E : » 12 Colonel Bratton: Yes, sir.
| (7) o Mr. Murphy: Now do you have any recollection &s to
> l just what 1t did mean?
| Colonel Bratton: 7Yes, sir, I remember now that that
S 1s what he said.
20
L u Mr. Murphy: Between Great Britain and Japan?
'_ 2 Colonel Bratton: Yes, sir.
o 1 Mr. Murphy: ﬁow to go further:
; t "That was beside the point at that time because it
'r- 25 || vas our beliel that relationa betveen Japan ang

| y
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Great Britein were on the voint of rupture and had been

for several days. The message that we were waitllng for was

’ one which would indicate a break in relations betweeen
. } Japan and the United States. I never regeived that message
i I from any source prior to the attack on Pearl Harbor."
i And again at the bottom of the page:
| "General Russell: Colonel, I am going to show you
. |l & discussion of this message of December 4. I think ve
’ can take it up about here (indiceting) and reed down to
f t? l that point."
pu : = 4 That was referring to the Safford testimony, was it
; | not? The Safford testimony s conteined on page 301 of
é B :‘ the record.
z 44
3 lr "Will you please read that, and after which I will
E e ask you & question or two."
- | I understood he handed you a paper at that time.
i 1 Your answer:
T "This message never recached me, sir, prior to the
;: | attack on Pearl Harbor nor, to the best of my knowledge
and belief, did 1t reach any other officilal of G-2 or
- t! the War Department.”
h You wers then referring, vere you not, to the testimony
v of'Captain S&fford?
2
?j % Colonel Bratton: I th'nk so, yes, sir.
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l Mr. Murphy: Now, then, on the bottom of page 60:
B : "Colonel Bratton: As to the first phrase, 'Higashil
) no kaze ame!, that has been correctly translated.
' "General Russell: And what was that translation?"
5 By the way, were you here during the testimony of
: Ca.pfain Kramer when he talked about the translation of that
i particular set of words?
. Colonel Bratton: Yes, sir. What page are you reading
. ’ from now?
. 10
1& g I Mr. Murphy: Page 60, at the bottom of the page.
} o Colonel Bratton: Yes, sir.
.. R Y g 12
| E s Mr. Murphy: Do you have it there?
é :4 | Colonel Bratton: Yes, sir.
(8) g s | Mr. Murphy: "General Russell: And what was that
: - | translation?
v | ;‘Colonel Bratton: War with -- 1t meant a break in
| diplometic relations between Japan and the United States.”
5 Captain Kramer saild that he would not have translated
v that as meaning var. 7You are a Japanese student, are you?
- Colonel Bratton: Yes, b;ut the Japé.nese has got nothing
& e Yo do with war or diplon;atic relations, or anything else.
22 Mr. Murphy: In other words, these words would mean
i "East Wind Rain"?
24
Colonel Bratton: It sinply means "Esst Wind Rein®.
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. e Witness Bratton Questions by: Mr. Murphy
1 Mr. Murphy: "East Wind Rain"?
: ' Colonel Bratton: Yes.
: Mr. Murphy: In other vords, if 1t was translated that
4 1s a1l it would mean, is"East Wind Rain'.
; Now, then, WHigashi no kezz ame" would mean strictly -
: ! 2. reference to the weather itself?
: !: Colonel Bratton: Yes, sir.
E | Mr. Murphy: And then to decide what perticular signifi-
| ’ l cance that had you would have to go, would you not, Dack
.E : Al ©o the basic message, to the code itself on page 154 of
|
o 2 | Exnibit 10
i ® ;=
: . i P i Colonel Bratton: Yes, sir.
| ¢ ‘ Mr. Murphy: And what did that say on page 154? That
é & *t was a strained diplomatic relation, was it not? Will you
| i - '1 give us the exact words?
\ o Colonel Bratton: "In case of a Japanese-U.S. relations
L " in.dangerﬁ.
G Mr. Murphy: Right. Now in your test'mony you said:
i | "Generalﬁﬁussellz Ind vhat was that translation?
B | "Colonel Bratton: War with -- 1t meant a break in
: | diplomatic relations between Japan and the United States.
!
o The code message that we intercepted and deciphered did
23 |
= not say that when this 'winds! message came through 1%

meant war. It did say that it meant a break in diplomatic
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l relations. Stop."
I' ’ Now when you were saying "Stop" there, you were
3 referring to the hidden word message, wore you not?
i Colonegl Bratton: I do not remember saying "Stop", sir.
; 2 thigk that was the sfenographer's contribution.
B Mr. Murphy: Do you see 1t there?
‘ Colonel Bratton: I see 1t there.
: Mr. Murphy: There was & winds code, a hidden words
’ nessage that would also indicate a break in relations that
5 " had a stop in 1t?
. § ) Colonel Bratton: I was not referring to that at all.
L E . Mr. Murphy: You just put & "Stop" in there to mean
% . ntop, 18 that 1t?
z 14
§ %) Colonel Bratton: ¥Yes, sSir. . ‘
(9) : Mr. Murphy: Now on page 61: A
§ "T believe that the second phrase, 'Nishl no kaze hare!,
A ; is correctly trensleted: Ver with Britain: That is, a
A i* break in diplomatic relations between Japan and Great Britain.”
T Il D'd you mean 1t meant war with Britain?
- HE Colonel Bratton: Wo, it simply meant diplomatlic rela-
. ” tions were in danger.
- ,I Mr. Murphy: Néw, then, I go to pege 62. On the 5th,
- éftar you hed your conversatlon in General Miles' off'ice
24 |

witlh Ceptain Sadtler, there wvas a message sent at that time,

|
'
i
!
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Witness Bratton Questions by: Mr. Murphy

was there not, to Hawaill, the so-called Rochefort message?
Colonel Bratton: That was sent on the 5th, sir.
Mr. Murphy: Row in that connection you said on page 6é:
"Phere were several codes sent out by the Jespanese
Foreign 0ffice at about this time, to their diplomatic
officials abroad, which they hoped To use in the case or
in the event of a sudden rupture of communications. There
were several versions of this wind and weather code sent
out. I discussed these codes wi'h my opposite number in the
CNI, Commander McCollﬁm, oh a number of occaslions. Learning
from him that they were nmonitoring the Japanese communication
nystem.inﬁﬂonoluiﬁ as a function of Naval Communicatipna,
and learning also from him that thelr expert there was a
Cormander Rochefort, who was thoroughly familiar with the
vhole matter, I deemed it adv*sable, on or about the 5th
of December, to have our G-2 in Honolulu contact Colonel
Rochefort, with the end in view that the latter could
explain to G-2 what it was we were vaiting for, and could
axplain to him orally, with complete security, the signifi-
cance of this message. G-2 did send & message."' |
Now why did you send that message? Let me refresh
vour recollection. Shall I read your answer to that question
et that time?

Colonel Bration: Yes, sir,
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Witness Bratton . Questions by: Mr. Murphy
Mr. M,rphy: "General Frank: G-2 in Washington?

® "Colonel Bratton: G-2, the A.C. of 5. G-2 in the
war Department, then General Mlles, upon my recommendatlon,
did send a message to G-2 in Honolulu, on or about thé
(10) morning of the 5th of December, directiﬁg him to contect
immediately Commender Rochefort with respect to the sign'fi-
cance of certain weather broadcasts coming from Tokyo.
That docuﬁent is available in the files of G-2 now, s8ir.
The message did go out. I did it thils way &8 a means of

10

saving time and for security reasons."”
11 |

j Now why was the message sent?

| Colonel Bratton: Well, as I have stated here, as 2
13 ”

means of saving time and for securliy reasons.
£ 4

4 Mr. Murphy: Were you giving information or seeking
5 .

D O "NOLONIKHBYM MINYd ¥ QNY/MA

information?
16

Colonel Bratton: I had had a discussion with Commander

McCollum, now Captain.McCollum, a8 to the amount of lknowliedge
18

that the Navy had in Hawaii. He assured me his man Rochefort
19

there at that time knew practically everything That there
20 ,

was to be known about the U.S.-Japanese relations through
21 | :
one means or another. I knew that sultable warnlng messages

nedt been sent out to Hawali and elsewhere. I had not

read the messages and did not know their exact contents.

T wanted to make sure that our G-2 in Hawalil got 1n touch
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with the ONI men in Hawaii, to get from him 2ll the

. intelligence that he had in his posseSSion,, and I knew
that if they got together on the subject of this winds

message -- I did not know, but I felt that they were goling

from there, end that there would be & complete exchenge of
mtélligenoe and that the Army G-2 would then be in possession
of just as much intelligence as Rochefort, the ONI man, had.

| Mr. Murphy: Did the Army at any time up To Decembder

, send to their G-2 in Haweili the material on the winds
10 .

message set-up?
11 ' :
Colonel Bratton: No, sir.

r Mr. Murphy: Fielder said he never heard about 1it,
L3
| didn'!'t he, at Hawali?
14

‘ Colonel Bratton: I do not know.
15

2 G "NOLDNINGSYM "invd § QuvM

Mr. Murphy: The fact is, I believe you will find fron
16

. the record, the Navy had it and did not give 1t tc the
17

Army, and Fiélder new nothing about it even though the
| Wavy knew about it for dayé at Hawell.

y r Colonel Bratton: I felt, and I know my opposite number
in the Navy felt, there was much closer lialson between

. ' | those two people than actually existed. We had the very
closest liaison and cooperation in Washington between ONI

| and myself with respect to the Far East. I was told on

| innumerable occasions by my opposits number 1n ONI that
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Witness Bratton Questions by: Mr. Murphy
they were giving all this stuff to the Army.

Mr. Murphy: In other words, if you had seen General i
Short's message "Liaison with the Navy" you would expect
just that, would you not?

Colonel ﬁratton: Yes, sir.

Mr. Murphy: You would not expect the Navy to have
something in Hawail that the Army would not know about,
vould you?

Colonel Bratton: I waes told if the Navy was informed
that the Japanese Ambassador was burning his codes and
ciphers, and other diplomatic officials in this country
and Americen possessions were doing the same, that the
information would be transmitted to the Army .

Mr. Murphy: The difficulty there, Colonel, was that
the FBRI, who apparently supplied the information, informed
veshington that the Japanese Consul was destroying most
of his Important papers and yet the Navy and Army felt 1t
was & routine process, just burning some papers, one of
these day-to-day transactions.

Colonel Bratton: What I meant 1s this: A message
did go out from Naval Operat’ons or Naval Intelligence
informing Admiral Kimmel that the Japanese Were burning

certain codes and ciphers in Washington and elsevhere.

That 1s the message that I was told would be repeated to the
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Witness Bratton Questions by: Mr. Murphy
Army, so I felt that 1t was not necessary for us to send
the same message in a different code, because that jeopardized
the security of the code.

Mr. Murphy: You have learned froq these records, have
vou not, that Admiral Kimmel did not give that information
to General Short?

Colonel Bratton: I have heard that in the testimony.

Mr. Murphy: Now when you gsent this message on the 5th,
as T understand it, you wanted to have Flelder contact
Rochefort and go over the whole situation.

Colonel Bratton: 7Yes, sir.

Mr. Murphy: Did you mean, as I understood Captain

i safford to indicate, that you were informing Hawail vhad
there was a winds intercept?

|
|
|

Colonel Bratton: No.

Mr. Murphy: And that that inf ormation would be available

there?

Colonel Bratton: No, sir.
Mr. Murphy: All right. WNow then, I go to page 64 .

On page 64 you were discussing with the Grunert Board the

question of the necessity of secrecy in connection with

L these codes, and particularly the one setting up the winds

code. This is at the bottom of The page:

# _ 3
| "6olonel Bratton: Yes, sir. I think, if T undersvano.
'

“a



D O "NOLODNIRSYM NYd ¥ QUYM

10

11

13

14

15

10

L7

18

19

20

el

23

23

=4

——

12,124

Witness Bratton Qneations by: Mr. Mugphy
your question, if the Jaﬁanese knew today that we were
»eading any of their qodes or ciphers, they could so
of fectively change them as to make them unreadable from
now on over a period of considerable time."

By the way, this is on September 30, 1044,

"General Russell: Two to six weeks?

"0olonel Bratton: Such an act on their part might
well prolong our war with Japan much longer than necessary."

Would you think it would be proper, Colonel Bratton.
as an.Intélligence man, during the month of September, 1044 .
to be sending through the malls in English letters descrlbing
the winds code and discussing 1t in detail?

Colonel Bratton: NWo, I think i1t would have been very
inadvisable to indulge in any such practice.

Mr. Murphy: Now continuing:

"General Russell: If they knew, therefore, that ve
had intercepted these messages and had broken that code
at that time, it would convey to them no information as to
wvhether or not we had broken the ccde which they are using
today, would 1t?

"Golonel Bratton: Oh, yes, sir, it would, because
these code phrases are a code within a cipher. I didnit
meke that clear. The whole message about this 'winds'

signal vas in & very secret clpher, and these code expresslions’
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vere contained in that. This was their most secret

cipher, and 1t contained a code which was to be broadcast

‘as part of a weather broadcast.

"General Fussell: And they are continuing to use that
cipher?

"Colonel Bratton: Yes, sir.

"Generel Russell: And this would disclose the fact
that wve dld have Information on that secret cipher which
they do not know that we have, if they should learn that
ve have plcked this up?

"Colonel Bratton: That is correct, sir.

“"General Russell: Yes.

"General Grunert: Theref'ore, the danger of any leak
exists now as much as ever? "

That 1s September 30, 194%4.

"Colonel Bratton: Sir?

"Generel Grunert: Therefore, the danger that any leak
of this thing might affect the war effort exists now as‘

1% has in the past?

"@olonel Bratcton: Yes, sir."

You made those answvers to those questlons at that time?

Colonel Rratton: Yas.

Mr. Murphy: Now on page 66:

"Colorel Brattor.: Yes, tlere is this point to 1t: My

e -
- - -
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recollection 1s very definite to the effect that I did n-=

Witness Bratton

get 1t prior to the attack on Pearl Harbor. Tt may have
beer: made available to me thereafter, and it would not howve
mede nueh impresslion on me at that time because the attacll
had been made; it would no longer hﬁ}e as much singlficance
'n iy mind,

* * *

"Golonel Bratton: My recollection of that is very vague,
General, end I have discussed the matter with General'Miies
snd his memory is equeily vague. I have seen a statement
pade by olonel Sadtler to the effect that on The morning
of the 5th of December 1941 he went to General [Mlles with
the oral statement that the 'winds' implementlng message
had been received by the Navy. He says that General M 1les
then sent for me and the three of us discussed it in Genesral
Miles?! office. Colonel Sadtler further stated that he
got this information from Admiral Noyes of the Navy, and
it was to the effect that the phrase had come through
which meant a break in the diplomatic relations between
Japan end Great Britain. I don't remember the incldent.
Colonel Sadtler is so positive in his statement, however,
that something of the sort must have happened. Butl the

peint I wish to emphesize is this: We knew that relatlons

betveen Japkn and Great Britein were on the point of being

p———_

o e —
| - - F
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i
’ a3 i broken at any minute. We had been telling everybody so.
' 3 || That is not the message that we were waiting for. The one
1 |l e were walting for wvas ons whlch would indicate & break
5 !b' between Japan snd ‘he United States.
0 ; “"General Frenk:; Sirce you vere velting for this, and
7 l! Jou did have sone informadtlion on & messcge that dld come
3 i through, so far as you rememiar you did not investipate it
0 ? further to find out 1f the wilands' messags concerning the |
F) ;i United States had come through; is that correct? %
Ll i'i "Colonel Eratton: Yes, I did make further inguiries
" f; 12 l abhout, this message, but prior to investigating the thing
.
1 1} more thoroughly T had dispatched to G-2 1n Hawalil the f
L4 || messags that T have praviously roferred to, so that if ;
'3 : This 'winds' code implementing message dii come through, :_
113 i: they 1in Hawail would- ke alerted just as quickly as we 1
17 I{ were . {
18 |l Now, that leads to the rossible inference that on
i £ the 5th of Dccember you f'elt thet there should be special {
5 | | |
20 ;f precgutlons taizer about flava'l. Did you mean to create 3
. 21 Ii that inference? '
!
R 2z | Do you understend me?
23 5! Colonel Bratton: No, sir, I do not undgrstand‘. you.
Heok 29 :1

Tol8.
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Mr, Murphy: Colonel Bratton, you say here:

"Yes, I did make further inguiries sbout this message
but prior to investigating the thing more thoroughly, I
hed dispetched to G-2 in Hawall the message that I have
previously referred to, so that if this 'winds code’
Ilnplementing message did come thvough they in Hawail
would be alerted just as quickly as we were."

Which, I understand to mean that after the event you
felt Hawail et least had as much Information as you did.
Is that whet you mean?

Colonel Bratton: Vell, evelybedy was making such a
hullaballoo about this winds business, I thought, to be on
the safe side, we might as well alert Hawail to this thing,
to let them listen in and get it, Just as soon, if not
socnner than we did.

Mr. Murphy: Well, did you send the message to the
Philippines? I mean it was Hawall you were alerting now,
you were slingling them out. How about the Philippines?
How about the Paname Canal, and how about the Aleutians?
Or was it that you were going to Rochefort, because you
understood he was an expert?

Colonel Bratton: Thet was one of the reasons, yes,

sir. | .

I'Ir o billrplly - if it was ‘t']n £ '! o -;';t 4-1-? o !.iq-t-ﬂ oy e o e Ay -l
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did not it go to the Philippines where there was more
danger? Why would not you alert them?

Colonel Bratton: I do not know from what source I
got the information, but my feeling at that time was that
the Philippines had been adequately alerted, and that the
replies from the Commanding General there were satisfac-
tory.

Mr. Murphy: This is on the 5th.

Colonel Bratton: Yes, silr,

Mr. Murphy: What replies? There were no replies

then -- I see., The replies that came in to the message of

the 27th. All right.

Now, then, I would like to ask you some questions

. about this paper here, called Secret Summary of Far Eastern

. Documents. What do you know about that? Who prepared 1t

and why?

Mr. Chairmen, there is something of immediate import-

ance that hes just come up. I ask permission to pass the
question and pass the examination, with the right to ask
a few questions after I return. I mean, after the others

have completed thelr examination .

The Vice Chairman: Without objection, it is so ordered.

Colonel Bratton: This was prepared as the result of
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Witness Bratton Questions by: Mr. Gearhart

a letter written by the President of the United States to
the Chief of Staff on the 1l4th of July, 1943. I have a
copy of the letter here, sir, if you would like to have
me read 1t.

The Vice Chairman: Suppose you just hold that until
Mr. Murphy is &ble to return, Colonel. He had to go to
answer a roll call in the House,

Senator Brewster would be next. He 1s not present at
the moment.

Mr. Gearhart of California will inquire, Colonel.

Mr. Gearhart: You have listened to the testimony,
Colonel, of Csptain Kramer?

Colonel Bratton: Yes, sir.

Mr., Gearhart: Did you understaend his testimony in
reference to the deliveries he made on December 6, that
he delivered cne to the White House and left it there in
wvhat they cell the plan room?

The Vice Chelrmen: The situation room.

Mr. Cearhert: The situation room.

Colonel Bratton: Yes, sir.

Mr. Gearhart: That he delivered another one to Colonel

Knox, that he read them and returned them to him?

Colonel Bratton: Yes, sir.

Mr. Gearhart: That he delivered a third set to Admiral
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Witness Bretton Questions by: Mr. Gearhart
Wilkinscn and Generﬁl Miles who were dining together in
Alexandria?

Ceclonel. Pratton: Yes, gilr.

Mr. Geerhert: Those ere the only three deliveries
he made of the 13 parts on the Gih d2y of Decenber?

Colonel Brauton: I believe 30, yes, sir.

Mr. Gearhart: Now, on the 6th you made how many
deliveries of the 13 parts?

Cclonel Bratton: One that T c&n positively recall.
Thet was to the <secretery of State, through his night duty
of'Ticer,

Mr. Gearhari: Are you positive, in your present memory
or your deliveries, that you did not make a delivery to
the office of the Secretary of the Chief of Staff oI the
AYmy?

Colonel Brattcon: o, siy, T am not positive. NVelther
am I positive that I dld. The only thing that I anm positive
ebout In commectilion with the Copy that went to the Chief of
Stafl 1s that he had it on his desk in rfront of him, ali
14 parts, when I reached him .Junday morning. I am guite
pozltive that i did not make that delivery, end I did not
put it on his desgk, |

Mr. Geerhsrt: You g8y novw thet you are positive that

- - ~ - | ot ..-.'.'..1 i BP0 ’
you did not male o deumvory o the i3 vapg
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1
hh” office of the Secretary or to General Marshall himself

. on the night of the 6th?
" Colonel Bratton: I am not positive, sir.
i f Mr. Gearhert: You are not positive?
’ Colonel Bratton: I am not positive whether the delivery
; L was mede or notv.
; t Mr. Gearhart: EHEeve you on a prior occasion testified
? { that you did?
' | Colonel Bratton: 7Y=s, slr.
: s ; Mr. Gearhart: Bgt today, as you look back through the
;. g ; yesrs and consider &ll thet you have learned in the meantime
; l% E ycu are now.not_positive that you made that delivery?
% < ﬁ Colonel Bratton: My memory must have been at fault
% Ii é wvhen I moede those statements before the Grunert Board,
i Y i? sir,
18 |
} Mr. Gearhart: Now, do you remsmber the testimony of
" : Admirel Xramer, as to the morning of the Tth?
:t i The Vice Chairman: Ceptain Kremer.
= f My. Gearhert: Or Captain Kramer?
= i; He testified, did he not that he delivered a full set
. ;“ 14 parts, to the White House at sbout 9 o’clock in the
N y morning; is that correct?
pa "

Colonel Bratton: Yes. That was a duplication of my

——

H effort. There wes no Necessity for his doing so, end that

i
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Mr. Gearhert: Yes, but he vegtified, as you remeuber,

{ witneas.Bratton uestions by: Mr. Gearhart
313 : } ves my task at the time.
. t% My, Gearhart: To deliver to the White House?
9 :! Colonel Bratton: Not teo the White House, but to the
. ji Stete Depavtment.
8 |
|

Y and I think you will verliy ny neaory of it, 'he testifled

)

fE
4 !E at these procecdings he dellvered at nine o'clock & full
1! ses of 14 parts to the Whive Housce,

‘ Colonel Bratton: I bellzsve I renember that stateuwent,
yes.

Mr. Geasrhaprt: Anc around 10 olclock he delivered a

fvil set of the 1L perts to the Secretary of State's
offlce.

Coionel Bracton: Yes, olr.
: I Mr. Gearhart: D1d he testify -- I am not sure about
i this -- théet he made any otnér deliveries on the morning
of the Tth?

&
| i Colonel Pretton: Capteln Kremer?

o | L " : b, g
tirn. Gearher: Ceptain Kramer. They are the only t©two,

=

is thﬁt not corract?

Colonel Bratton: Iy recollection 1s that he testified
that he delivered the 14 paris TO the Ghlef of Neval Opera-
tions in his office screibime that morning.

¥Mr. Cearhart: That e rignt. I repenber thet.
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Witness Bratton Questionsby: Mr. Gearhart
As you remember 1t, that 1s all?
Colonel Bratton: I haven't any clear recollection
about whet.Captain Kramer did, Mr. Gearhart. His evldence

is before the committee.

Mr. Cearhart: Well, you listened to 1%, just as 1

. have been listening to 1%.

Colonel Bratton: T listened to en awful lot of evi-
dence here. I remember some of 1T, and some of it I do
not.

Mr. Gearhert: ©Now, what delliveries did you make on
Ssunday morning of the 1l4th part?

Colonel Bratton: I mey have dellvered the 14th part
of this message to Mr., Stone, the confidential secretary
of the Secrciary of State, over 1n his office sometime
netiysen 8 end 9, but I do not remember dolng S0.

T do remember calling Mr. Stone on the telephone O
meke sure that the Secretery of State hed sll 14 parts that
morning.

Now, Captein Krameir has testified that he saw me over

. 4n the State Department sometime eround 10 o’clock. Captaln

. Kremer's memory 1ls at fault in that respect, because he

could not possibly have seen me there at that time of

day. I was busy doing something else.

Mr. Gearhart: Dut you
3 know that the Stete Dencrtment
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Witness Bratton Questions by: Mr. Gearhart
got its 1li4th part?

Colonel Bratton: I know that because I verified it
by telephone.

Mr. Gearhart: And you know, from hearing Captain
Kramer testify, that the White House got the 14th part?

Colonel Bratton: Yes, sir.

Mr. Gearhart: At nine o'clock?

Colonel Bratton: Yes,

Mr. Geerhert: Delivered by Captain Kramer. Did you
deliver the 1l4th part to the Jecretary of the Chief of
Staff, in his office?

Colonel Bratton: I have no recollection of making any
delivery that morning, except of thz 1 p.m. delivery mes-
sage which I handedlto General Marshall in person.

Mr. Gearhart: Now, you rang up General Msrshall and
told him you had a very important message, that you could
get 1t to him in ten minutes if he would wait there.

That was nine ofclock in the morning.

Colonel Bratton: Shortly after nine o!clock, between
9 and 9:15 I would say, sir.

Mr. Gearhart: Did not you talk with General Mershall

nimself?

Colonel Bratton: Not until he called me back sometime

after ten.

-

Fl':h.f.-h;-z;‘t l-:v- e
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Witness Bratton Questions by: Mr. Gearhart

Mr. Gearhart: Youfirst telked to the orderly; then
he called you back and you said to General Mershall that
you would bring out to him a very importent message if
he would stay there, that you would get out there in ten
minutes.,

Colonel Bratton: I did not mention how long it would
take me to glve it to him. I said 1if he would stay where
he wasI would bring the message to him.

Mr. Gearhert: Did not Jou, at sometime in your testi-
mony use the phrase "ten minutes"?

Colonel Bratton: I do not think so, sir.
Mr. Gearhart: You could have gotten out there in how
short a time?

Colonel Bratton: T could have gotten there in ten
minutes, I think.

Mr, Gearhart: But he said he was coming in ;nd you
would meet him in his office.

Colonel Bratton: Yes.
Mr. Gearhart: When did you enter his of'fice?

Colonel Bratton: After my conversation with General

Miles, T went up towards General Marshall's of'fice, and
stood around there in ths hall, or in the office of the

Secretary of the Genersl Staff, waiting for General Mershall

TOo arrive.
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| Witness Bratton Questions by: Nr. Gearhart

1n1o

M1, Ge&rhart:_'You got there shead of General Mershall
. then?

colonel Bratton: Oh, 1 had been thore ever slace half-
i past eight in the moraing.

Mr. Gearhart; And waited for the Generel to cowme in?

Colonel Bratton: I #&S waiting for him to coue in

after he told me he wes coming, yes.

|

i

s )
i

I

My. Gearhert: And you vere i the receptlion roou
’ ﬁ of General lMarshall!s offlce
- i coionel Bratton: In the of*ice of the Becret&xy of the 3;
; & ; Generel Staff. fi
g ﬁ Mr. Géarhart: Yos, :
: i Colonel Bretten: Either there or staniing; in the door c;%
" ﬁ or out in the hall.
r E Mr., Geearhoxt: And General ffarshall entered from the %{
HB r hall directly into his ofilce, is that righit? ‘
L\

Colonel Braivion: Yes, slr.
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Mr. Gearhart: And when you went into General Marshall's

. . offic‘e it was about what t'me?

3 Colonel Bratton: 1l:25.
: Mr. Gearhart: So although you could have gotten out to
4 him in 10 minutes, it took General Msrshall from 9:00 or
“ 9:15 to 11:45 to get in to his office; is that correct?
" Colonel Bratton: I did not see h'm until 11:25, sir.
’ | Mr. Gearhart: And wvhen you saw him he was sitting at
’ | his desk reading the l4-part message?

: i !i Colonel Bratton: That is lcorrect, sir.

% :; Jl Mr. Gearhart: That was & 1png document?

: . ‘ Colonel Bratton: Yes, sir.

% 1 , Mr. Gearhart: And you had to wait awhile untll he

§ P completed reading it?

£ s !

-

{ Colonel Bratton: Yes, sir.
w Mr. Gearhart: And he had all 14 parts?
= Colonel Bratton: Yes, sir.
5 Mr. Gearhart: And the only places tha‘t the 14 parts

19
had been delivered before that meeting at 11:25 was at the

}

’ White House and the State Department and to Admiral Stark?
25 )

Colonel Bratton: That wes by the Navy, sir.

) Mr. Gearhart: That is the Navy and Army together making

deliveries of the 14 parts.

| Senator Lucas: Mr. Chairman, I do not want to break in
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Witness Bratton Quest'ons by: Mr. Gearhart

on the Congressman --

Mr. Gearhart: I would just as soon suspend for a few
minutes.

Senator Lucas: The essumption is wrong.

ColoneliBrattﬁn: I know the lith part got over to the
State Department shortly after 1t reached me. I do not
know whether I took it or sent Colonel Dusenbury over with it.

Mr . Gearhart: You heard Captain Kramer testify he
delivered one at 9:00 ol'clock or shortly after 9:00 oiclock
to the State Department, too?

Colonel Bratton: That means by that time the State
Department must have had two complete sets.

Mr . GearQart: Yes. And you heard Kramer testify he
delivered one to the White House?

Colonel Bratton: I think so, sir.

Mr. Gearhart: And you have heard Kramer testif'y he
delivered one to General Stark -- I mean Admiral Stark?

Colonel Bratton: 1 think I remember hils saying that
he delivered one to him in his office that morning, yes, sir.

Ifr. Gearhart: You did not deliver one to Genereal
Mgrshallls office?

Colonel Bratton: I do not remember delivering anything

to General Marshall that morning except the 1:00 p.n.

delivery message.
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: Jl Witness Bratton Quastions by: Mr. Goearhart
l . Gearhart: It took Goneral Marshall two hours and
‘rr ) | & gquarter tc make the trip that you could have made in
;
| j Li ten minutes, and when you savw him he had the 14 perts in
: ii his hend? |
‘% Colonel Bratton: Tha®t is very definite, sir. He hed
WO
: :% 1t on the desit in froanlt of him and was reading it. I Think
;ﬁ 1f you will go bock and look at General Miles' testlimony
d ;i your Will fiad Cthat he supporits m2 In thzs statement that
\ g
o E} we tried to interrupt him with this 1:00 p.m. delivery

bueiness but hie wvould not be interrupted, snd he went right
ahizad vith h's reading wtil he ot to the end of the 14
paris.

e, Gearhart: Then the svm total of this is that
General Marahall, at 11:25, nad the 1l4th part and 13 other
perts ln his possession. You dlid not deliver 1t to him,
end the only place he could have gotten it would be from
tne State Dopertment, from Admire] Stark, or from the
White Housa?

Colonel Bratiton: Wo, it ceculd have been delivered to
his secraltary by Colon2l Dusz=nbury, xy assistant, L:ecause
Colonel Dugenbury reeched the office, ch, sometime after
G:0C o'clock Thaet nmorning end. heé could very readily have
grabbed up ell these pouches, wssembled Them togetlher,

locked then up and wmede his »ounds in the buillding. as well
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Hitness Bratton Quesfiona by: IMr. Gearhart
as 1n the State Depertment. But from the time that

I recelved this 1:00 p.m. delivery message I just wiped
everything else out of my mind and let him run the rest

of the office.
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Shef ner
fle Witness Bratton Questions by: Mr, Gearhart
Shadk 1

2 Mr, Gearhart: Did Colonel Dusenbury ever tell you that

&
()

he had made such delivery?

4 Colonel Bratton: Colonel Dysenbury's memory 1s worse

5 || than mine., He doesn't remember what he did that morning.

3] Mr, Gearhart: Well, then, you have been very definite

7 on these questions I have been asking you in reference to

8 where deliveries had been made by you and Captain Kramer, have
0 Jou not? Your memory is pretty good on those deliveries so

10 far a8 your Testlmony 1is concerned now?

; (1 Colonel Bratton: Fairly good, but I have heard these
E 12 8tatements by Captalin Krumer within the last day or so. All
‘; 13 this happened five years ago.

% 14 Mr, Gearhart: Ise Celonel Dusenbury in the ofty now?

f 15 Colonel Bratton: Ha 48 on duty in G-2, War Department
0

10 General Staff.

17 Mr., Gearhart: In Washington?

18 Coleonel Bratton: Yes, sir,

19 Mr, Gearhart: What makeg you think his memery is so

20 vague?

21 Colonel Bratten: Beocause I have talked to him since his

22 return from Chungking trying to get this thing straightened

23 out in ocur two minds,

24 Mr. Gearhart: And he has tolg you that he does not re-

25 member about what ha did on the morning of the 7th of Dgcember

I
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2 1941 in reference to the delivery of the fourteenth part of

3 the message?

4 Colonel Bratten: He has no definite racolleoction as to

5 what he did on the night of the 6th or the morning of the 7th.
8 Mr. KeeBd: So that I can relate thsat last remark, did

T you s8ay, Colonel, that Coionel Dusenbury has no reocllection
8 of what he did on the evening of the 6th or the 7th?

0 Colonel Bratton: I mean at this momenti, Mr. Keefe, or,
10 rather 'the last time I talked to him, which was some thres

11 weeks ago, he did not have a @sfinite recolleotion at that time
12 as to the detailg of what he did on the nlight of the 6th or

13 the mbrning of the 7th.

14 Mr. Keefe: I was interested because we havae Colonel

15 Clausen's affidavit in here,

2 O 'NOLONIHMSYA 'nvd ® Quvym

16 Colonel Bratten: It interestsd me, too,
17 Mr, Keefe: Yes,
18 Mr., Gearhart: Then you haven't any sxplanation of what

19 caused General Marshall to spend two hours and a helf, ap-

20 || proximately, in ma king a trip that you could make in ten min-

21 utes?

22 lir, Kaufman: Mr, Chairman -

23 “ Colonel Bratten: I haven't any idea,

24 Mr. Kaufman: Mr. Chairman, may I Buggest to the Cpn-

28 gresaman thal the testimony of %he wltness ia that he ocsglled
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Witness Bra tton Questions by: Mr, Goarhaft

General Marshall's home, his orderly, at 9:15; that General
liarshall called him back somewhat after 10 o'cloock and the
time between the time General !arshall called Cclonel Bratton
and 11:25 i1s the time, not the two hours, I think.

Mr, Gearhart: Is that correoct, Cclonelf?

Colonel Bra tton: ‘That is ocorrect, gir.

Mr. Gearhart: All right. Yhat time did you receive a
call back from General Marshall?

Colonsl Bratten: Scrme time betwsen 10 and 10:30; about
10:25 I would say. |

'Mr. Gearhart: An hour before ycu saw him at his office?

Colonel Bratten: Yes, sir.

ur.‘GearharP: Can you acocount why it toock him an hour
to make a trip that you could have made in ten minutes?

Colonel Bratton: No, sir.

Mr. Gearhart: Vhen you told him there was a very, very
impertunt messaze that yeu had to deliver to him?

Colonel Bratton: Neo, 8lr, except that I remember hearing
General Marshell say that he was taking a bath scme time that
morning. He may not have been fully dressed at the time.

lir, Geerhart: Mr, Chalrman, I was relieving the Gentleman
from Pennsylvenia who was axamining some papers and I have

completed my examination at this peint and will let him

meke his own examination.
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’agreeable for me to ask a question while you are getting your
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‘F Colonel Bratton: That i8 my recollection of his testi-
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Witness Bratton Questions by: The ViceChairman

The Vice Chairman: Thank yeu very much. Would it be

ipapera together, Mr, Murphy?

Mr. Murphy: Yes, surely.

The Vige Chairman: As I recall General Marshall's testi-

+‘mony, Colonel, = you doubtless were present when he testified

. abecut that., A8 I remember -- gee if you can help straighten

me out =~ didn’t he state that he had returned from the horss-
back ride and was in the aot of taking a shower when hs got

word that ycu wanted to ocome out to see him?

mony, yes, sir.

|

Senator Georze: That is what he sald,

|
The Vice Chalirman: And when he got this message while he

' was in the act 'o'f' tekinz a shower, that you wanted to come out

I
there and see him, he then told whoever it was that delivered

' that message® to you to tell you that he was ccming right on

1

|
rto the Department and he stated that he thought he got there
within about ten minutes.

Colonel Bratton: That 18 my recollsotion of General Mar-
}ehall'e testimony, yes, air.

The Vice Chairman: But in the lisght of what he stated

it is 8t1ll your recollection as you have given it to us here?

| Colonel Bratton: As I have given 1t to you'today, Bir,

i v




= "'_".-‘-‘.ﬂ"' 1“ .P'!:ri‘.- S = S _ -

——

\ 12,146
595
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Tre Vice Chairman: That you oalled his heme and talked

| to an orderly about 9:157

3
4 Golonel. Bratton: Yes, 81T
} !
} | P
s | The Vice Chalrman: And lLeft the measaie that you{wore |

g ! very -nxious to talk to General Marshall and that General

| marshall called you about 10:20 end you teld him that you

!
]
8 ;!wanted to seo him and he told you that he -as ccming on to
1‘ :
0 iitha Dgpartment and sbout 11:25 ycou gaw him in his office? |
i ’ | .
) i Colonsl Bratton: VWell, & possible explanation Tor this [

(1 nay 1ie in the fact that the orderly did go out %to leook for

;2 || him and missed him and did not contact him until the General

l'." ;I‘ \L .I-;h‘."

himaelf had gotten beck te his quarters and was taking a bath.

- i,."_

LTl
-——
-

That is the only explanation T ean think of to acoount for

this long S&ape

! The Vioe Chalrman: But as 1 ragall Ceneral Marshall's
| testimony, he A4id not 1indloate that he tulked to you on the
A

|
10 i phons that morning at all.

4
ty |l Celonel Bratton: I know that, sir, but my recollection

., | on that peint is very clear,

7he Vice Chairman: That yeou talked to him on the phone?

GOlonéi Bratton: I 4id talk to General Marshall in per-

- TRe. o e oo L B i e g LGl e ol

23 i gson. He ocalled me &t my offics.

2q |l The Vice Chairmen: Well, Ceneral Marshall stated, a8 I

! 4 +¥ . §
: o +1122 2t his heze and was in the aol of
.' T'::f :.'-;.4113 t:lat h} ln..lg :Jul.i.\;;m eV and hcu.u.- :1.; - fod -
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2 taking a shower bath and whoever talked to you en the phone

3 told him that you wanted to come out there and see him and

4 that he told them to tell you that he was coming right in to
5 his office.

G Colonel Bratton: Well, of coursse, there 1s a oonfliot

7 between General Marshallis recolleotion and mine but mine is
8 Just as posgitive as his was.

0 The Vice Chairman: I ses, all right, And you do define-

10 1tely remembaer that he did call You back and you talked to

§ 11 him on the phone?

E 12 Crlonel Bratton: Yes, sgir.

; 13 The Vice Chairman: And that that was not later than

§ 14 | 10:307

% 15 l Colonel Bratton: No, 8ir,

" e The Vice Chairman: 4nd you wuited then till he ocame in

17 and you saw him at 11:25%

18 | Colonel Bratton: Yes, sgir.
10 l The Vioce Chairman: Thank you. Mr. Murphy,
20 | Mr. Gearhart: You cannot offer any éxplafation, however,

1
2t |l a8 to how General Marshall got that fourteenth part?

22 || Colonel Bratton: Other than I have given you, sir, I

23 qhave no exp lana tion,

24 TF The Vice Chairman: ur. Murphy will continue hisg inouiry.

28 | Mr. Murphy: I now refer to page 76, Coleonel, of the tes-
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Witness Bratton Questions by: Mr, Murphy

timony before the Grunert Board and --

Colonel Bratteon: \hat paie is that, sir?

Mr. Murphy: Page 76, You war§ talking there about the
memorandum. (Reading)

"General Russell: Yes. Now let us oonailder the long
memorandum which you stated & moment ago that you »nlaced

on the Chief of Staff's desk that morning. From what

source 4ild you et the long memorandum?"

Colonel Bratton: I would like to correoct that statement Vi
at this time if I may, sir., That 18 not in acoordance with my
recollsction,

Mr, Murphy: ﬁell, at any rate, before the‘Grunert Board
you 8ald you placed 1t on the Chief of Staff's desk and now
you 8ay your recollection 48 that you did not?

Colonel Bratton: That 1s correct, sir.

Mr, Murphy: All right. Now, down at the bottom of the
page you say:

‘llay I refer to some notes that I made at the time,

-

air?ﬁ
Where are the notes?

.Colonel Bratton: You say where are the notes?

Mr. Murphy: Yes, "May I refer to some notes that I meads

at the time, sir? You sazid:

"I handed 1t to him in person. 4
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Witness Bratton Questions by: Mr, Murphy

"General Russell: About what time?"
He was referring then tco the one o'clock message.
'Colone;'ﬂratton: Mey I refer to some notes that I
made ut the time, sir?t"
vhere are the notas?
Colonel Bratton: These are the notes that Ceneral Miles
and I compllsd together some time hetween the 10th and the

15th of Decenbsr, as I understond it at the request of the

. Chie? of Steff. The Chlef of Staff asked General CGerow and

General Miles both to prepars pmemoranda a8 to what transpired
in his offioe on the morning of the 7th of Decgember., General
Milas wrote it cut and then asked me to odit it for him and
meke such ocorresticns as I thrught ws re necessary basaed upon
ny own reoollsction,

Mr, Murphy: At any rate, you restricted your notes en-
tirely and excluslvely ag to what happened at Murshall's of-
fice after hils arrivel;, is that 1t? If you were going to ocover
that morning and you thought it impertant enough te cover
sone of tﬁe hizgh=lighta, I am wondering why you 4id hot make a
NeA0 o=

Colonel Bratton: As I rsoall 1t now, sir, 1t was the

Mr. Murphy: But you did not inolude anything ss to what

heppened beforag?
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Witness Bratton Questions by: Mr, Murphy

Colonel Bratton: Not in that memorandum, no, sir,
Mr, Murphy: Did yocu make any memoranda ycurself when you

knew that thils was the day that war started and beinz an ex-

pert in intelligence and knowing the impeortance of notes and

knowing in all likelihood you would want to refer baok to 1t

did you mske any memorundum of the events of that morning 1if

for no other reason for historical purposes?
Colonel Bratton: Sir?

Mr, Murphy: If for no other reason for historigcal PUL=

| poses d1d you make any notes?

i Colonel Bratton: No, sir, I don't remember making any

notes,

| Mr, Murpghy: Then the notes you referred to there ware

lltha notes, the memoranda as to what had happened in Marshall's

office?

; Colonel Bratton: Yes, sir, and as I remerber 41t I then

read to General Russell the 8 tatement that I had madie hefore
%

the Clarke Board, which was a direct quotation from the ocM=-

-

bined notes that General Miles and I maie.

Mr, Murphy: You then read :

| . “The messaze in questicn was delivered to me from

i the Navy some time be'wseen 8:30 and 9:00 that worning.

It was immediately apparent thut 1% wase of such import-

ance that 1t ough% to he communiauted %o the Chiof cf

--EE:;_—.._ S e e e o N
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W itness Bratton Questions by: Mr.Murphy

Staff, the A, C. of 8. G=2, and the Chilef of WPD with

the least practicable deley. Neither of these officers

were in their offlces at that time."
Now, did you go tc thsir offices or 4id ycu ~2all them?

Colonel Eratton: Well, I seem to have contradicted my-

g21f here, sir,
ﬂ :
l Mr, Murphy: In what way, Colonel? I don't think you did

but if yoru can tell me how you think you did I may be able to

Il help you out. What oontradiotion do you find there?

bl

' Colonel Bratton: Down to 1ine 4 on page 77 I wad qQuot-

_1ng from my memory. From there on I think I was quoting from
the ocmbined memorandum that Censral Miles and I made,

Mr, Murphy: A8 I underatand 1t, ycu got this messaze be-
tween 8:50 and 9 o'clock and you told the Board that you
ljonlled Marshall's quarters around 9 o'clock, Yecu told us

ithat you called General Killesa about the same time. Now, there

. wWas some --

' Qslonal Brattoen: No, not about the sams tims. I called

' General Miles to report To him what I had done with respect

to trying to get ahold of General Marshall,

bir. Murphy: well, you found out that when you oo@ild not

;ooate General Marshall -- that would take about twoe or three

| minutes, wouldn't 1t, to macka & phongball?

|

~ - L= P . : VR e e o~
.' Colonal =raticn: Pive minutass at ths ma35%.

{

L
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Witness Bratton Questions by: Mr. Murphy

Mr, Murphy: Well, that would make 1t, say, 9:15.
Colonel Bratton: Yes, sir,

Mr, Murphy: Then you called General Miles?

Celonel Bratten: Yes, sir,

Mr. Murphy: Why d 14 1t toke from 9:15 to 11:25 for

General Miles to get down, do you know that?

Colonel Bratten: It did not., Gensral Miles got down_to
his office some time around 10 o‘clock, sir,

Mr: Murphy: Iet us go into that:

"I called General Marshall’s quarters by telephone
and was 1nformed that he had gone horsebuck riding. I
requested his orderly to go out and find him at onoe ani
ask him to ocall ms on the telephone as soon as praoti-
cable, as I had an ilmportant messsge to deliver to him.
I then oalled Ceneral Miles and reprrted to him the step
that I had tuken, and recommended that he come down to
th8 office at onoe. I do not rememte r whether I cslled
General Gerow or whether General Miles called him, but we
had some discussion as to whioch one of us would do it,
end I don’t remewmber now which one of us did, but in any
event Gener al Gerow was summoned to his office.

"I walted for the telephons oull from General Mar-

shall, which I received some time between ten and eleven."

As I understs. nd it, wHen von sra teatifyine to ua You

= gl

S L T i -
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Witness Bratton Questions by: mr, Murphy

made it a definite time, d4iqd you not? Do you T'acall what time

1t wes you suig yeu ocalled Marshall when you were testifying

"I informed hip that I had g De88-36 07 extrems im-
portanoce whioch he should sge gt °nce, and teld him that

I would bring 1t to hig Guarters i1f he go deeired, He

way there, 7T T8ported te him in his offlce at about

11:25, lmmediately #pon his arrivel, Shortly thereaf ter

éeneral Mlles arriveq,

Now, where d14d he arrive fron?

Colonel Bratton: That statement in the light or ny pre-
86Nt recollsoticn 14s incorreot, General Mijeg and I went in
together,

Mr. Murphy: Now it ls quite lmpertant, You gaig that
Jou called General Marshall aroung 9:1f end that 1% took
from then until 11:25 1n order Tor him to show up &t his of.

flce; that you tulked to him about 10:30 ang 1t took from
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a || 9 Mr, Murphy: You say that you talked to General Miles

3 ebout 9:15 and then he shows up at 11:25,

4 Colonel Bratton: No, sir, General Miles got to his ofe

5 fice at 10 o'clock.

6 Mr. Murphy: Where do you say that? XYou say:

7 | "He sald to report to him 1n his offlice, ag he was
8 4‘ on his way there. I reperted to him in his office at

9 || about 11:25, lumediately upon his arrival., Shortly

10 thereaf ter Ceneral llles arrived."

11 Now, do you mean arrived from his office or from his home?

2 | Colonel Bratton: I meant there that General Mlles ar-

13 rived in General Marshall's offiocs,

14 Mr. Murphy: All risht.

15 Colonel Bratton: And the statement 1s incorrect bscause

2 QG 'NOLONIMSYM "MINVd § Qv

16 3Jeneral Miles and I went into General Marshall's office to-

17 | gﬂther-

18 Mr, Murphy: Do you know when General Miles got to his

19 |l off ice thut morning?

50 Colonel Bratton: Do I know when Geners) Miles got to his

21 office?

= ek B A aT s

23 Colonel Bratton: I think it was about ten o'clook, sir,

24 beozuse I had a conversation with him in his offioce before é

25

22 ‘ Mr., Murphy: Yes.
! we went up to see the Chief of Staff.
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¥r. Murphy: Yell, at any rate, you meant that he arrived
and you wera 1noorrdot on that becaw he went wilth you in-

stead of arriving?

—

Colonel Brattoen: Yes, sgir,
Mro, Murphy: After you got there?
Colonel Bratton: Yes, sir.
Mr, Murphy: And you were indorrect in that detall, Now,
then, General Milss at page 78 (Reading):
"General Miles and I stated that we bellisved thore
wag lmpertant signifilcance in the time of the dalivery of

the reply, one P.l., an indlocation thut some militury

acticn would be undertaken by the Japaness at that time.
We thought 1t probable that the Japanese line of action
would be into Thailand but that 41t might be into any one
or more of a number of other areas. Ceneral Mliles urced
l that the Philippines, Hawall, Paname, znd the 'Wast Coast
be informed immediately that the Japanese renly would be
delivered at one o'clock that afterncon, vaghington time,
| and that they, the Communders in the areas indioated,

l should be on the alsrt."

Is that your renollestion at present?

Colonel Bratton: Ysa, sir.

| ir, Murphy: Now, at the bottom of the second paragravh:

- e L O e

-
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“There was some discussion at this time, I bslieve,
as to whether or not the Philippines sheuld be included,"
Why would there be any doubt abeout the Philippines when
the war warning sald they were going to raid there, or that

they would? Would that be because --

Colonel Bratton: Well, I belleve -- my recollection as
To the detalls of thils conversation between General Gerow
«nd Colonel B undy and General Marshall are not very olear,
but my recollecticn is that General Gerow msntioned the faot
that the Phllippines had besn adsggately alerted and that
General u;c Arthurfs reply indicated that he was on the alert.

Mr. Murplly: Now, right there: If you saw MacArthur's

reply why didn't you see Hawaiils reply?

Colonel Bratton; If I sow what?

Mr. Murphy: <You are here disouesing the kind of replies

"that were recelved and that the Philippines were on the alert.

You said ycu knew th.t becuause ycu saw the reply. 'hy would
you see one and not the other?

Colonel Bratton: I never testified that I had seen any
of them,

r. Murphy: Well, you say that General Miles said they
were adequately alerted.

Colonel Bratten: I eald General Gerow said that,

Mr. Murphy: General Gerow., Well, 4id You discvss whether
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Witness Bratton Questions by: Mr. Murphy

Hawall was adequately alerted at that time?
Cerlonel Bratton: Not that I remember, no, sir,

Mr. Murphy: Gerow sald that the Philipoines were ade-

i quately alerted., Was thera soms doubt about that?

Colonel Bratten: I prefacsd my remarik, Mr. Murphy, with

the stavement that my reccrllecnticn as to the detalls of the

disousaion.aboﬁt the Philipplines was not clear,

Mr. Murphy: Well, I sm Jjust wondering ahy =- .

Colonel Bratten: Now, if there was a dlscusslon about
vhether or not the Philippines should bse alerted 4t must have
stemmed from the facts that I have stated,

Mr. Murphy: Well, isn't it rather singuluar that thers

ghould be some discussicn abcut the Philippines beling ade-

|

quately alerted and that would lsad to the infsrenoe that
Hawail was not adequately alerted if you were golng to send it

to Hawail and not to the Philippines? Isn't that a preity

l

' fair argument or thought to follow, or are you 1n doubt?

Colonel Bratton: Well, I have no explanution to make at

this time as to why Hawall was not dlaoussed, s8lr.
Mro. Murphy: We 1ll, on page 72 you sald:
“General Miles #aid he thought it probably mesnt an
attask on Thailand but that the timing had some signifi-

oanoe, and that warning messgza8 to our peopls should be

sent., Censrgl Gernw,. Cnlonel Bundy and I owonourred,"

—




| Witness Bratton Questirns by: Mr, Murphy
|
2 l Now, then, on this questirn of sending the messaze, you
3 || testified that your recollection was that it would take
4 thirty to forty minutes to send a messa e, I direct ycur a{;-
5 || tention to page 80 -- wall, the bottom of psge 79 first.
G (Feading)
7 "I took tThe massags to Colonel French, SiTnal Corps
8 _i offloer in char-e of the messzie center, explained teo him
0 that 1t was General Marshall's desire that the message
10 be transmitted to the addressess by the fastest possible
; 11 safe mevns, glving the Phillppines firat priority. Col=-
E 12 onel French saild that he would zilve it his perscnal at-
: 13 : tention and prooesslng of ths message would commence im-
1 § 14 medlately.
‘ E 15 I "I then returned to the office of the Chief of Staff.
= o4 The latter directed me te find out how long 1t would take

17 for the delivery of the messaze to the addressees. I

18 roturned to the messaze center and talked the matter over

19 with Colonel French, who informed me that the messaze

20 would bse sncoded in abrut three minutes, on the air in

21 ‘l about eight minutas, and in the hands of the addressees ;
22 | | in about thirty minutes." i
23 F Now, weld that be your best recolleeoticn, or would thirty !
24 to forty minutsa be? | |
es l Colonel Bratten: Well, it 18 about thirtv %o Porty min-
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Witness Bratton Questions by: Mr. Murohy

utes.

Mr. Murphy: But he di1d tell you that it would be en-

coded in about three minutes, is that rizht?

Colonel Bratton: That 18 gorrect, sir,
Mr. Murphy: And he told you it would be on the air in
|

about eight minutss?

Colenel Bratton: That is correot, too.

Mr. Murphy: And be dslivered in Hawaill in Short's hands

in an overall period of thirty minutes?
|

Colonel Bratton: He didn't say that. He saild it would

be delivered ~-
|

Mr, Murphy: He sald, " in the hands of the addressees in

“ about thirty minutes." That is what you said, 1sn't i1t? Wi1ll

you look at the top of the page? I am rsading your words in
this record, - "and in the hands of the addreasees in about
thirty minutes,”

Did Colonel Frensh tell you that?

. Colonel Bratton: Yss, but that does not mesn that it

wouvld be in Ceneral Short's hgnds. This messaze would bs sent
out in seoret cipher. It had to be desciphered, then decoded
and dellivered to General Short so that he could read it.

1 Kr. Murphy: Let me read the 1inas here: " and in the

| hands of the addresssses in sbout thirty minutes."

| Zou peant what you 23213 thors, 414 you not? Tan't that

h‘
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Witness Bratton Questions by: Mr, Murvhy

Tnglish and doesn't that s.y, "In the hands of the addressees"
and wasn't General Short an addressee?
Crlonel Bratton: I do got mean and I don't think Coldnel

French meant that this message would be in General Short's

lhands in readable form in that time.

Mr. Murphy: '"hat does 1t mean, "In the hands of ad-

| dressees? * Who was the addressee? Waen't it Short?

Colonel Bratten: Yell, a messaze that 3J0e8 out in code
and olipher addressed to the Gommanding General , Hawaiian De-
partment; first goas to hils Sisnal Offliocer for decoding or
deciphering, then 1t is typed up, end it goes to the Adjutant
General for delivery,

Mr., Murphy: Did you say anything like that before Gen-
eral Marshull, or anything like thazt before the Board?

Colonel Bratton: It wasn't necesdary to say anything

’11ke that to General Marshall., He i1s Just as familiar with

4Army procedure as I was, Or more 80.

Mr, Murphy: = Let me see exactly what you sald in English,

" And in the hends of the addressees in thirty minutes, I

looked at my watch at thls time and saw that it was 11:50 A.M,

'iI returned to the Chief of Staff's office and reported to him
| the information as to speed of delivery that had been given me

' by Colonel French."

Did you so testify before the Army Board? You A1d as
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2 testl;y before the “rmyBoard, 4did you not?

3 Colonel Bratten: I did raturn to the Chief of Stuffis

4 || office and report to him on the information that I had gotten
5 from Colonsl French, yos, sir,

8 Mr., Murphy: And you glso testifled that 1t would be in

7 the hands of the addresseos 1n about thirty minutes; 4id you

|

8 tell him that?

0 Colonel Bratton: I told him just exaofly what Colonel

10 Frenoh had told me.

& iy e Mr. Burphy: What 1s 1t?
. 5 12 | Colonel Bratten: I teld him Jjuat exactly what Colonel
; 13 JF‘renoh had told me.
% i4 Mr., Murphy: Isn’t that what you said?
% 15 || Colonel Bratton: Yes, sir,
P8 Mr. Murphy: I mean 1s that At in the rsocord?
17 | Colonel Bratton: Yes, sir,
18 || Mr, Murphy: I new direct your attention to psge 82 --

19 hwell, I will pass that. That 18 just that you made your memo-
20 rendum on the l1O0th of Decsmber. You did not make any memo on
. 21 what Frenoh had told you? I mean you did not meks any memo-

2z || randa covering ycur reccllection of whut Colonel Frensh had

23 |l told you when you went ovar to him?

24 Colonel Braticn: I ocannot remember at this time, sir,

Mo RUIPHY:

all rigiht.
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Witness Bratton Questions by: Mr. Murphy

Colonel Bratton: I would llke to correct that last etate-
ment I made, 8ir. I think that thls whole buslness 1s 1n-
ocorporated in the memorandum that General Miles read into the
record when he testified and was part of the combined memo
randum that he and I prepared.

Mr,. Murphy: How does it compare with what you told
the Grunert Board, do you know, about the thirty minutes, be-
inz in the handa of the addresasess in about thirty minutes?

Colonel Bratten: I think i1t 1s the same thing; that 1in,
in other words, about thres minutes to encode and thirty min-
utes to be in the hends of the addreessees., 1 think you will
find that in the memorandum that General Mlles submitted in
avidence.

Mr. Murphy: DNow, ;hen, il zo to page 85. I ocome back
to illes, You sgy that Genseral Milea came to hls offloe at
10 o'clook, I direot ycur attention to the bottom of page 84:
(R~ading)

"General Russell: Well, when d4id G-2 get to the of-
fice that morning?

"Colonsl Bratten: My recollection is, sir, that he
cameé in at abeocut the same time Ceneral Marshall reached
his offiage."

Colonel Brattoy: That statement is inocorrect, sir.

ir. Murphy: You were off an hour and & half on that one.
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Witness Bratton Questions by: Mr, nui'ph:

weren't you?

Colonel Bratton: Xes, sir,

Mr. Murphy: You say:

"T had been walting in the antercom or in the hall
go I could occtch them the minute they got there, and my
recollection is that General Miles ocame in right on the
heels of General Marshall, and I followed them both to

the latter's office."
That is what youv told the Army Grunert Board, wasn’t 1t?

Colonel Bratton: Yes, sir, and I was glving my best

recollection at the time.

Mr. Murphy: I am not quarreling with you. I am Just

tryinz to find out what time they dild come in. At any rate,

in September 1944 that was your testimony about General Miles'

crrival?
Colonal Bratton: Yes, 8ir.
Mr. Murphy: Now, then, 1 coms o page 87, On page 87
General Rugsell plaoea.in the record the following:
"On November 26 w® received epecific evidence of

Japan's.intention to wage an offensive war agalinst both

Britain and the United States.”

What informatlon did we receive of that intentlion on the

26th of November, do you know? He sald:

"Independently of records, do you know whether or
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not suoh a messaze as that was recelved by the War Dg-

partment from the Navy Department 7"

Celenel Bratton: I thipgk General Russell was reading

| and see what General Russell put in,

I not such a messars ag that Was reoelived by the War Dee

there from some statement made by Captain Safford, sir, and I
notlos that I have a notation here in this evidence in ny

handwriting which saya, "Wrong".

ir. Murphy: Wvell, I wish you would refer to paze 87

Colonel Bratten: I am iooking at page 87.

r, Murphy: He eaild to you:

| "Independently of recorda, do you know whsther or

ﬁ vartment from the Novy Dapartment?®

Mr. Xeefe: I would like to find some plase along in

these notations where 1t says "Right", All the Testimony is

belng ocompletdy shif ted about new In 80 many of the lmport- :

ant things. I am zetting disturbed about $t. 5

, Mr. Murphy: You meun right, rei-g-h-t?

Mr. Keefe: R=l-g~h-t, yes.

Mr., Murphy: Right,

Mr. Keefe: I would like to find ons of those thinzs,

Mro Murphy: iNow then, at any rats yocu say;

“Colonel Bratton; 168, a8lr, 0Ci paze T4 5f thig 1
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summary'of Far Eastern Documenta you will find under

. 3 1G-2 153¢ this statement",

4 and then you refer to a statemant, but 1sa there anything at

5 a1l there that shows the United States is going to bs attacked?
e | Colonel Bratton: This whole thing stems from the faoct
7 that there was a misunderstanding between General Russell and

8 myself as to this dooument that he was reading from, If you

o || 80 on further down the page you will see where General Grun-

15 thing else. We never did get that thing straightened out un-

o || ert saye:
< ",et the record show that thet is continuing quo-
. AT tations from the dooument."”
c |
; 13 Well, General Grunert 1s referring to the Symmary of Far
» [
> 14 Rastern Documente and General Russell was tsalking about some-
o)
4 16 tiln
17 Mr. Murphy: You think the Board was confused?
18 ‘ Colonel Bratten: Sirt
19 i Mr. Murphy: You think the Board wus confused? I mean

»0 || 1f they are both, - Af General Russell 1s talklng abrut one

21 N‘ thing and General Grunert ie talking about another there was
. 292 1 some apparent confusion.

23 | Crlonel Bratton: There was, yes, 81lr,

23 | Mr. Murphy: Well, now, do you know now of any mrscord of

25 November 26th that gave apeocific evidenas than nf Janant'a




5825

D O 'NOLDHIHSYM TINYd ¥ QUYMW

10

12

13

4

16

17

I8

19

20

21

22

23

24

12,166
Witness Brattod Questions by: Mr, Murphy

intention to wage war agalnat the United States?

Colonel Bratton: No, slr; of course not.

Mr, Murphy: Weli, T have been looking for that in this
regord and I am wondering where 1t is and here we have been
here three months or more and T have seen nothin: like that.

I would like to knovw what they were referring to, if you know?

Colonel Bratton: Well, I have gdne over this thing a
number of times trying to flgure outl what 1t was that General

Russell was referring to and I cannot place 1t. I don't know

what the doosument was.
Mr, Murphy: Now, then, he 3ays:

"On Dececber 18% we had definite informatlon from
three indspendsent sources that Japan was going to attaock
Rritain and the United States.”
vmat were thoas sourc=8, do you know?

Celonel Bratton: Captaln Safford.

sMr. Murphy: Captain Safford?

Colonel Bratten: I think now --

Vr, Murphy: I will pass that.

Colonel Bratton: I think whet he was reading from was
a statement from Captain Safford, 8ir,

Mr. Murphy: You mean Captaln Safford presented scmething
about us having informaticn we were going te be attacked?

Colonel Bratton: 1hoy huad 1n thelr hands at this time
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Witness Bratton Questions by: Mr. Murphy

some of Captain Safford‘'s evidence about Japan's intentions

to go to war with us on a certain date and all thuat sort of

read from another document and we got rather confused.

The Vioce Chairman: It 18 now five o'clock. We will

| recsss until elight o'clook this evening, Colonel.

(Yhereupon, at 5 o'olock P,M., a recess was taken

until 8 o'clook P.M. of the same day.)

He was reading from that dooument and I was trying to
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Shef ner
. EVENING SESSION 8:00 P, M.
2 The Vqce Chalrman: The committee will be in order.
3 Mr. Murphy will resume his inquiry, Colonel,
- TESTIMONY OF COLONEL RUFUS $. BRATTON
8 : - (resumed)
e | Mr. Murphy: Colonel Bratton, I would llke to direct your

7 attentirn to a message which you sent to Pearl Harbor in the
month of November 1941 referring to a meeting of the Blaock
9 Dragen Sooclety. Do you remember that? I will get the page

10 for you. It wasin the laet appearance October 6th, 1944,

; 1| Do you recall that?

5 12 j Colonel Bratton: I think I do, 8ir. I think it 1s

; 13 cuoted in full in part of ny testiminy before the Grunert

% 14 Boards; i

E 15 Mr. Murphy: It is quoted in full at page 289 of your E

" e testimony before the Grunert Board. You did, 4id you not, :
17 send that messaze to Hawaill under date of November 35, 184l J
18 | 4n which Hawali was notified of a meating of the B lack Dragon i
19 | Sooiety and of the faot that the Japanese were to have full Jk

20 preparations completed in November and that war with the

21 United Stat»s would begln 1n Decembsr or February? That 18

22 on page 290, under paragraph 2°

23 "Hirota and others are sald %o have etated that

24 war with the United States would best begin in December
| .

25 | or "ebrusry."
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Witness Bratton Questions by: Mr, Murphy

Colonel Bratton: Yes, sir, 1 see 1it.
Mr. Murphy: That letter wuse sent to Hawall,

Now I direct ycur attentlon to paze 292 which shows that
you recelved a letter from (3sneral Filelddr and General Fielder

suggested you stop sending sunwmaries of lnformatlon to Hawall,

did he not?
Colonel Bratton: Yes, and this first letter that ycu

have mentioned 1s typloal of the type of rsunmaries that we

were sending him,
Mr. Murphy: In other words, you had been sending him

materlal which you felt was pertinent to Hawaii and then
under date of Séptember the 6th, 1941, received September 17,
1941, General Fielder saild:
"It has been noted that many of the summaries of
inform:tion received from your office originated with
Cfflice Na val Intelligence, l4th Naval Distriot and
have alrep,dy been furnished this advige by the Navy",
&nd in that letter hs asked y?u not to dupliocete it by send-
ing coples to him, 1sn't that true?

Colonel Bratton: That is corresct, sir. The lmportant
paregraph of that letter, to my mind, was paragraph 2,

Mr. Murphy: Paragraph 2:
"Cooperation of contact betwesen Office Naval In-

tallizenca, Federsl Burean of Investigation and the

i

|
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Questions by: Mr. Murphy

Military Intellizence Division in this Department 1s
most complete and all suoh data 18 received simul taneous
with the dispatch of infermation to the resveotive Wash-
ington offices," '

Colonel Bratton: Yes, slr,

Mr. Murphy: So after the recelpt of that you tock it,

understand, that thers was complete liaison between the

departments of the Navy and the FFBI and the Army at Hawail?

mony

Colonel Bratton: I had 1t right here in his own words,
Mr, Murphy: That was from General Fjelder himself.
Colonel Bratton: Yes, sir,

Mr. Murphy: Now I direoct your attention te the testi-

of General Miles before this ccmmittee. On page 4118

General Miles said:

"I had a conversation, on my return from Admiral
Wilkinson'e house, as I testified, with Colonel Bratten.
I take full responsibllity for that 13-part not going to
the Chisef Af gtaff that nizht."
Do yru recall the onversation with CGeneral Miles?
Colonel Bratten: Yes, sir, I recall it in a general
not in detail.
Mr. Murphy: Now, he says at page 4119:

"I returned to my house and tolephonodfColonel

Bratton, and my recolleotion is8 that he said the message

e el s N i
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.|| ¥itness Bratton ' Questions by: Mr, lurphy
a was not complete. I knew its substance. I did mrt con-
4 .i' sider that 1t was neoeaarai'y to arcuse the Chlaf of Staff
‘4 at t hat time of night for that messags."
5 And again --
o Senater Lucas: Is that Mlles teétlf'ying?
7 Mr, Murphy: qu » General Miles.
8 And again at page 2438!
o "General Miles: Thess thirteen parts had little
10 military significance, They concluded only with a
; 11 Japanese refusal to aocoept the American propoesal of
. g 12 November 26 as a basis of negetiation -- a result which
": 13 hgd been expeoted and discounted for some time, I thers-
§ 14 fore ocontented myself that pight by calling Celonel
;3’ 15 Bratton at his home about 11:50 P.M., and assuring my-
AT gelf that the full reply would be disseminated the next |
17 morning on Sunday, sand that he and 1 weuld be in our :
18 off ices then." !
19 And then sgalin at page 2464:
20 "General Miles: I do remember telephoning Colonel
21 Bratton when I returned home that evening. I do re-
22 member whet I have teatifled to, and wn{;t I wrots ocut
23 eight days after Pearl Harbor as to what happened on
24 Sunday morning. Beyond that I cannot resall." ‘
25 Apd again at page 2483:; |
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Witness Bratton Questions by: Mr. Murphy

"There was no reason for alerting or waking up
the Chlef of Staff, we wili say, or oertalnly Secre-
tary Hull, on the night of December 6th that I ocould
see,."
"Senator Ferguson: %o, then, is 1t your®--
Colonel Bratton: May I interrupt you there Just a mo-
ment, sir?

'r. Murphy: Yes,

Colonel Bratton: I think he meant Jecretary Stimson
instead of Secretary Hull,

Mr, Murphy: Yes, because Hull would be the ﬁa vy O0be
ligation, wouldn't it?

Colonel Bratton: Yes, sir,

Mr, Murphy: (Reading)

"Senator Ferguson: So, then, is 1t Your opinion
now that you told Bratton it would be all right to wait
and deliver the remaining seotions on the morning?

"General Miles: I think that 1s probably what
happened, sir. When the to:al message was in he was to
aoé that 1t was promptly delivered, but I am not sure."
Is ycur reoollection different from General Miles! on

that subjeot?

Colonel Bratton: No, sir,

Mr. Murphy: No other questions:
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Witness Bra tton Questions by: Sen.Ferguson
1
2 The Vioce Chairman: Senator Ferguson,
3 | Senater Ferguson: I think Congressman Gearhart 18 next.
4 The Vice Chairman: Had you finished?
5 Mr, Gearhart: I think I have finished.
6 The Vioe Chairman: All right, Senater Fergusen will ine
7 quirs,
8 Senztor Ferguson: 'hat was the year, Crlonel Bratton,
9 that you want into the Far Eastern s eotion?
1o » Colonel Bratton: 1In September of 1936,
11 Senater Ferguson: {ou speak and writa and resd the
. 12 Japanese language?
13 Colonel Bratton: I used to be ablse to, sir, but throush

14 lack of practices I have rforgotten a great deal of 1it,

15 venator Ferguson: Well, at the time You were in that

< G 'NOLONIHSYM '"INnvd ¥ QY M

16 . 8ervice did you read the languazs?

17 Colrnel Bratton: I was reascnably proficlent ip it, yes,
18 | 8ix,

19 Senator Ferguson: You were the top of that section?

20 Colonel Bratton: Not when T first Joined it, sir. I

21 was the assistant to Colrnel Homer Qlaughter, now retired,

22 who at that time wus the chief of the sesotion, He loeft G=2
23 in February or March of 1937 and I took over the secticn

24 upon his departura.

25 || Senztor Ferguson: Now, this Far Bastern J20%ion had the
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Witness Bratton Questions by: Sen.Ferguson

duty offevaluating the intellizsnce in relation to the Far
East, which inoluded Janan?

Colonel Bratten: Xes, sir,

Jenater Fer:iuson: And the head of your department was
Kllea?

Colonel Bratton: Ile was the chisf of the Miliitary Ine
tellizence Diviaion, sir, 'Tha i1litary Intellizence Diviaslone~

Senator Fergueon: XYou n=2ed not explain it, He was, in
8ffeot, ochlef of the whele divialon?

-Colonel Bratteon: Yes, sir,

Sen=tor Fergusen: “Tho was chlief of the Far Easternt

Colonel Bratton: I was shief of the Far Eastern Seoticn,
sir, Now; the chlef of tha Intellizencse Branch when I Joined
G~2 was Colonel Fay Brabson.

Senator Ferguson: Now, de I understand, then, that you
as chlef of the Far Caestorn Diviclon, that one of your dQuties
a8 0 deliver theds mi3sgages to thease respective parties?

Colonel Bra tton: Dellver whet, sir?

Senztor Ferzuson: These de ded messages. You as
Chlef ware delivering the messages?

Colonsl Bratton: 7That was ons of my primary duties,
¥e8, sir,

Senator Ferguson: Well, now, who else deliversd?! Who

elsews autherlzoal te Aglivsr those messsges?

)
i

e | - T
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¥itneas Bratton Queetionsg by: Sen. Ferguson

Colonel Bratten: Nobody slsa untill the fall of 194},

' whan tha velume of this waterial lnoreased ac thad I hal tc
| have help &nd st thut Time I s=cured from General Miles par-
wiaeicn te uwhilize one ¢r wore of my assistant ccamisgloned

'|Uffiﬁﬁrﬂ in this work.
Senator Ferguson: Whe did you authorized to dellver?
: Tho weside youd

Calonal Bratton: ‘rensral Miles suthorites m8 to u3e a8e

pistants.

Jenator Ferguaon: Wast ssslatznts dld you use to dellver

thece moBEaTeEsT
lolonel Bratton: Coloenel Duysenbury for‘cne, Major Mcrore,
& recerve ofi fcer whe hod La2 long experience in Japan and was
on duty in my gsection, and s lLleulenant Sohindel, another rea-
* sarva off loer.

Jgnator Tercuson: How, by tha end of Novembar and durlng
November I gssuma that the duty of the Far Kastsrn Veotlon was
to try te correlate c¢ll intaellligence in relation to that sec-
tier to &scertaln threg facta; Flregt, - probably connactsd

with the firet cne wes vhethe or not there was golng to be a

.. war bstween the TUnited “tates end Japen, second, a8 to where
that we™ might start; thiirl, tha capablliti=s of the eneny.

Shef—e- colnnel Bratten: 'that 1a corragt, slr,
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‘ Witness Bratton Questions by: Senator Ferguson
Shack : Senator Ferguson: Would you say that that was the
?iﬁg : ‘purpose of your sectlion?
‘i o 2 Colonel Bratton: Well, let me put it in another way,
, sir, for further clarification., My section was charged with
3 'the collection, compilation, evaluation, and dissemination
8 of intelligence concerning Japan, the Japanese Ewpire among
g other countries berdering on the Pacific.
: Senator Ferguson: Other countries in the Far East.
: Now, did you ever send Pettingill out -- was it
i | Pettingill?
g o Colonel Bratton: In the Army it was Pettigrew.
o
6 § 13 Senator Ferguson: Pettigrew? He was in the Army?
; S Colonal Bratton: He was one of my assistents, yes, sir,
§ 3 Senator Ferguson: Did you ever send him to the Fer Fast
; o on a mission?
e Colonel Bratton: Yes, sir.
k Senator Ferguson: Will you explein that, as to vhen it
| ~
|| was?
47 | Colonel Bratton: In the spring of 1941. It was perfectly
o | apparent to us 1in the Fer Eastern Section that Jepan'’s war
‘ - ‘: potential was increasing by leaps and bounds. It was be-
" ‘ coming increasingly evident that war between Japan ani

- the United States ranked high on the 1list of probabilitics

unless either or both countries changed their policies.
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; Witness Bratton. Questions by: Senator Ferguson
h2 l It became evident that we needed an inspection, a
G‘ " tight;ening up, & rovision and general betterment of our
‘ Intellilgence systen,
; Jenator Ferguson: You were not satisfied then with ' ;'
i the set-up of the intelligence system, &s far as the Army L
S was concerned, &s it related to the Frr East? |
: Colonel Bratton: No. It iacked coordinetion, coopera-
o tion, and collaboration among the various agencles in the
’ | field,
X ¥ Senator Ferguson: Yeaa.
6 § i: i[ Colonel Bratton: Those agencies themgelves, it was
; c epperent, were not themselves functiocning in some respects,
g :j H; 28 they shouvld. So, with Generel Miles?! concurrence P
g . had Colonel Pettigrew sont Lo all of our agencies in the
;f :: 4i Pecific area. He treaveled nostly by air. He went to
'I Hawail, the Phllippines, Tokyo, rongkong, Shanghai, the
i l! letherlands Eest Indles, and one or two other places thet
1
; !t I may have omitted, for tho purpose of inspecting our G-2
:9 t, cet-up, meking such corrections cn the spot as were poéssible,
= '[ getting these people in line, so that thelr trend of thought
6 4 ' followed ours in Washington, improving our communicetilons,
o our systens of report, mall and otherwise, 1nfo:=ﬁang tham
23

oK tightening the ret .

!

|
'; as to our trend of thought in VW ashington, and in general
|

1

!

|
}.
| |
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Witness Bratton Questions by: Senator Ferguson
He was gone a month or two, returned, reported what

progress he had made in writing to the A. C. of 3., G=2,

and submitted a number of recommendations as to changes

here and there in set-ups, personnel, reassignments,
lmprovements in communications, lateral exchange of intelli-
gence, so on and so forth, that he himself had not been

able to effect.

I scanned his report -- or rather I studied his report
very carefully, found it was an excellent one end forwarded
1t to my Chief, General Miles, for such action as might be
found possible in complying'wifh Colonel Pettigrew's recom-
mendations whidh I thought were perfectly sound.

Sénator Ferguson: Now, what month did you submit that
to your Chief, General Marshall?

Colonel Bratton: S11r?

Senator Ferguson: What month was 1t in 19419

Colonel Bratton: I think it weas in May. I am not sure
slr, I would have to look at the record,

Senator Ferguson: In May. Now when did you next
hear from those recommendations?

Colonel Bratton: From the recommendations, you mean?

Sénator Ferguson: Yes.

You made certain recommendations.

Colonel Bratton: Yes.
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Witness Bratton Questions by: Senator Ferguson

Denator Ferguson: That certain things be done to

improve the services hetween Washington snd Hawaii and

- ~

= o

the Philippine‘s s and fhe various places, in the correletion
of intelligence.

When did you next hear of that?

Colonel Bratton: I do not think I ever got the paper
back.

Senavor IFerguson: Well, did you ever get any of thcse
things done?

Colonel Bratton: Yes, sir. I followed the thing up
to the best of my ability, as did Colonel Pettigrew. We
encountered a number of administrative obstacles that af
the time seemed insurmountable. |

Senator Ferguson: Will you name those?

Colonel Bratton: Sir?

Senator Ferguson: Will you name those?

Colonel Bratton: Yes.

At that time we were suffering under a number of limita-
tions as to personnel available for duty in Washington. We
were then under the Manchu laws which prohibited the detail
Oof officers in certain positions for longer than a fixed
period of time.

There was & great dearth of trained Japanese specialists

in the Army. They were ell, or meny of them were serving
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Witness Bratton Questlons by: Senatonr Ferguson

with troops, as wag required by law &t that time, and were
not avallable fardeteil sevvice, or for special assignments.
3eénator Ferguson: You mean statutory law required
ther to be with troops and not here in Weshington?
Colonel Bratton: Ch, yes, sir. Thosge regulations
all stem from laysg paised by the Congress.
Senator Ferguson: What law required the United otates

Army to put a man with troons and not put him here in

. Washington, if he can do the job here in Washington?

— e S — - ———

|

1

|

Colonel Bratton: That ig vhat we call the Menchu lew,
I vaguely remember novw thot it requires an of'ficer to serve
vith troops two Jeers running out of every six.

Jenator Forpguson: Dild Jou osk Congress to change thei
law, that you Imew s war was coming on, and that you needed

Some more iIntelligence of2lcers, or did you Jjust let it

ride?

Colonel Bratton: T 3id not myselt, sir, but I d1d

g0 to a committee of Corgress on another matter at sbout

. thet time, trying to get a lov pegsed which would give us

Sone control over these dual clilzens of Jepenese ancestry.,
General Miles and L, and wy essignnts 1n the Far Ragtern
Sectlon argued this thing with a commlttee of' Congress for

ghout two montns, and did not get anywhere, so we Jjust

stopped,
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Witness Bratton Questions: Senator Ferguson
h6 : We had other things to.do.
‘i” . senator Ferguson: I appreciate that.
’ That was in 1941?
: Colonel Bratton: Yes, sir.
5 Senator Ferguson: Did you try to get the rule changed
: so you could get more men in this intelligence branch here
: to do the job that you saw coming, and coming very faat?
’ Colonel Bratton: Yes, sir, we dld the best we could
y under the circumstances.
10

senator Ferguson: Will you be &ble %o get the memorandum

11
which you gave to General Miles?

12 .
Colonel Bratton: It should be somewhere in the files

13
of G-2 in the War Department sir. I am not connected with

14
that office in any way at all, but I am sure the liaison

15
of'ficer can secure the document.

5 a 'NOLDNIHSVYM "INvd ¥ QHEYM

16
Senator Ferguson: Will the lialson officer obtalin that

17
document?

Lientenant Hoskey: We will try to, sir.
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Witness Bratton Questions by: Senator Ferguson

Senator Ferguson: When did war betwegn the United
States and Japan, in your oplnion, become imminent?

Colonel Bratton: I myself thought that war between
Japan and tpe United States ranked high on the 1ist of
probabilities in 1940. Tn 1941, in the spring of 1941,
T was convinced that war was inevitaeble. It was simoly
s questioning of timing. In the latter pert of 1041 it
was apperent to all of us that the time was running out,
thatha crisls vas épproaching. My personsl feellng wes
that Japan's mejor effort would be & drive to the Scutkwest
Pacific to secure the tin, rubber and oll that she so badly
needed, that she would run over any installation of ours
tﬁat stood in her path. That seemed to be the logicel
procedure.

Tt did not appear logical to me for Japan Lo go out
of her vay deliberately to attack an Amerrican installatlon.
As a matter of fact, I think the attack on Peerl Harbor

was the stupidest thing the Japanese ever did. If <¢hey

had gone about their way down through the Netherlands Indies,

Malaya, Indo-China and leave us stewing in our own juices
L

the war might still be on, or we might st:111 be arguing

here as to what to do about 1t. We might never have

declared var on Japan.

But by this deliberate attack upon en Americen fortress
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Witness Bratton Questions by: Senator Ferguson

in the mid-Pacific she inflamed the American people to

-

. suck’an extent that we had nothing left to do, ve had to
: go to war.
-; 1 |
Senator Ferguson: Then do I understand you feel if
; k" Japan had not: attacked an American possession we would
: | ncﬁt have gone to war, and that you 4did not anticipate she
: would ettack an Amerlcan pcsscssion?
g Colonel Bratton: If she had by-passed the Phllippines
i and had not attacked any Aa.:arican‘installation, had s!mply
f l:: inveded Malaya, or the I-Ie't}aaawlands Indles and_ Indo-Ching.,
f 2 wa mlght have been dragsed into the war eventually, yes.
é - Ve hed certain tentative commitments with the British and
E v the Dutech and the Chinecse. Those cormitments were tentative,
; 14
g 2 but pressure might have been brought To beer upon us SO
S |
: i great that we would have been drapged into that conflict.
A
*i But it would not have nappened the way 1t did as the result
17
ﬂ* of the attack upon Pearl Harbor.
18 |
Senator Ferguson: WNow you have rentioned our tentative
= commitments with the British. Whet were those tentative
" commitments with the B1itish?
P. - , Colonel Bratton: I an not the best witness on that, sir.
% My knowledge of the ARCD egreomsnt I3 only gencral.
P Senaior Ferguson: If you are not the best witness on ]
> ‘ that, will you be the witness that you are?
28 .
|




AL-3

10
11
12
13
14

(%)

15

9 4 'NOLONIHSYM "INYd % QuyYMm

17

19

20

21

22

23

24

25

|

i

'

i2;183

Witness Bratton Questions by: Senator Ferguson
ColonelﬁBrattoh: My understanding was and is that
ve had a tentative agreement that had been initiated by

a8 meeting of Army and Navy representatives of those Powers

In the South Pacific. Theinr recommendations had been forwarded

to Washington and were considered by the Joint Chiefs of
Jtaff, who in turn prepared memorande for the President,
recommending that certain action be taken, or that certain
recommendations of ours be tentatively approved.

I believe that this paper was later withdrawn and held
In a suspense file when they learned that the President would
not approve 1t, and it remained in that status for some time.

Senator Ferguson: Now where did you get your knowledge
on that?

Colonel Bratton: Oh, I saw the documents as they
came into Washington.

Senator Ferguson: Vere they in the suspense file on
the day of the attack?

Colonel Bratton: To the best of my knowledge they were,
sir.

senator Fergusén: Where was that suspense file?

Colonel Bratton: I think it was in the files of the
Joint Chiefs of Staff.

Senator Ferguson: In your affidavit you use this

sentence:
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Witness Bratton Questions by: Senator Ferguson

"I did not mention to the Chief of Staff the sub ject
of Colonel Sadtler's report, nor do I know that anyone else
in G-2 did. General Miles and I, by reason of our knowledge,
among other things, of the existence of the ABCD Bloa ; were
avare of the implications which would be inherent in any
implementing messapge in the wind code indicating Jépanase
aggression against Great Britain."

Now if the ABCD agreement was in the suspense file on
the day of the outbreak, what obligation did Americe have
under it, and then why did you make this affidavit?

You say, "We were aware of the implication which would
be inherent in any implementing message to the wind code
Indlcating Japanese egpression against Great Britain'.

Colonel Bratton: Well, the obligation was only &
tentatlve one. It had not been signed or approved by the
President, 1t had not been approved by the Congress. We
iust do not barge off to war whenever the spirit moves us,
we have to go through certain formaslities.

Senator Ferguson: You knew the war was on in the
Atlantic and you did not go through the formalities.

Colonel Bratton: An unofficial war, yes, sir.

Senator Ferguson: Now what did you mean by this "We

were aware of the implications which would be inherent in

any implementilrg message to the wird code irndicating

-r.'hq. e -
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Witness Bratton Questions by: Senator Ferguson

Japanese aggression against Great Britain"? What were

the implications?

Colonel Bratton: Well, I meant those that were tenta-

tively agreed upon in this ABCD conference down in the
Southwest Pacific. That 1s the one that was initiated there,

that the United States would take certain action if the

Japanese crossed a certain line or invaded a certain body

of water.

Senator Ferguson: Did you ever see a message that

came from Australis about the 6th of December?

{ Colonel Bratton: I donft think I saw it until after

the attack, sir.

Jenator Ferguson: You are familiar with Exhibit A to
Army Pearl Herbor Board top secret transcript, Summary

of Far Eastern Documents?

Colonel Bratton: Yes, sinr.

Senator Ferguson: Page 36 under FE 366 -- what is that,
Far Eastern Document - 3669

Colonel Bratton: You refer to FE=-3667

Senator Ferguson: Yes.

Colonel Bratton: Yes, 8ilr; I see 31t.

Senator Ferguson: (Reeading)

"Melbourne radioed that on 6 December the Netherlands

l
” Far East Command hadg ordered the execution of mobilization
i

4
L]
-
| |
|
-
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Witness Bratton Questions by: Sena&tor Ferguson
Plan A-2 upon learning of Japanese Naval movements out
of Palau."

What was that?

Colonel Bratton: I don't remember sir, but the docu-
ment which this refers to is in the flles of G-2 and canbe
produced for the committee.

Senator Ferguson: Well, I will show you this document.

Colonel Bratton: ‘ I think you will find that that docu-
ment was held up, that message was held up by the Austrelian
authorities for some reason best known to them, and did not
reach us until after the attack on the 7th of December.

Senator Ferguson: Do you know how many hours it was
held up by the Australian Government?

Colonel Bratton: Not at this time, no, sir.

Senator Ferguson: Do you know whether it was held up
17 hours by the Austrlian Government?

Colonel Bratton: I was going to say =--

Senator Ferguson: Wouldn't allow our military ﬁttache
to send 1t out?

Colonel Bratton: I was going to say that I think it
was held up for a day.

Jenator Ferguson: Did you ever learn why the Australian

Government held up a message from our own authorities to

W-shington advising them in relation to this war that was

_ _ o .
e _sar woomay Sl S R
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breaking out?

Colonel Bratton: I was told that the Australian auth-
orities wished to take the matter up with their own parliament
before they released the information to us.

Senator Ferguson: Well, didn't they release it first
and thenbdemand that we hold it up and not give it to our
Government until they éould have a Cabinet meeting?

Colonel Bratton: I think that was 1it, sir. That is
my recollection.

Senator Ferguson: I show you this exhibit and ask
you wnether Merle Smith -- well I will put it in the record.
Read it into the record.

Colonel Bratton: It states here in the message, "This
message held 17 hours by Government.,"

Senator Ferguson: Blank government isnit 1t?

Colonel Bratton: Blank government, yes, sir.
Senator Ferguson: That is the Auatralian;Govérnment?
Colonel Bratton: Yes, sir,

Senator Ferguson: Read the whole message into the
record.

Colonel Bratton (reading):

"Depember 7, L841,,

"7:58 P. M.

"From Melbourne, Australia, via Honolulu,
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h3 : "To War Department and Commanding General Hawallan
. Department.
v "Secret.

"Number 24, December 6th.

"RASED ON DUTCH INTELLIGENCE REPORT (UNCONFIRMED

HERE) OF NAVAL MOVEMENTS FROM PELAU OBJECTIVE MENADO AND/OR
AMBON, DUTCH ORDERED EXECUTION PLAN A - 2 AND SUGGESTED

RAAF RECIPROCAL MOVEMENT BE DIRECTED LAHA AMBON AND KOEPANG.

o 2
Bl el e el sl

SO ORDERED PM YESTERDAY INCLUDING FLIGHT CATALINA TO RABAUL

0 -
: TASK RECONNATSSANCE BUKA AND NORTHWEST PASSAGE AUSTRALIAN

11
ARMY REINFORCEMENTS AMBON KEOPANG SUBJECT TO REQUEST DUTCH

12
EAST INDIES, THIS MESSAGE HELD 17 HOURS BY GOVERNMENT

aNvd ¥ QHYM

13
EIGHT AM DUTCH REPORTED ADVANCING PLANES TO BE ON KEOPANG

14
NOT NOW CONSIDERED NECESSARY. ELEVEN AM CHIEF OF AIR CORPS

‘ -
e .l Ol e I i . .—-—“".-..-h-b..-‘ﬂ.—.l—

13
DESIRED PROCEED WITH ALL AIRCRAFT FORWARD MOVEMENTS MANILA

D QO 'NOLONIHSYM '’

16
INFORMED,

17 ’
MERLESMITH" |
18

Senator Ferguson: What investigation was Carter Clarke

19
carrying on? General Carter Clarke?

20
Colonel Bratton: At present?

21
. Senator Ferguson: No. Is he carrying on one now in

22
relation to Pearl Harbor?

23 .
Colonel Bratton: Not that I know of, sir. You say r
24 - 1
vhat investigation was he carrying on?

a s b - .
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hi : Senator Ferguson: Yes. Was he carrying on an investiga-
’ tion about Pearl Herbor?
, Colonel Bratton: Upon my return to this country in |
& the fell of 1944, I found tbat Colonel, now General, Carter ;5
° Clarke was carrying on an investigation directd by the |
g office of the Chlef of Staff, as to the detaills of the :T
d handling of magic when I was the Chief of Far Eastern 4
y Sectlon.
d Senator Ferguson: Now, was the Certer Clarke investi-
3 - gation going along at the same time as the Clausen investi- }
5 2 gation? ;
gl 7 )
; Colonel Bratton: No, sir. This was a year before |
g = Clausen -- a year before the Army Board started operating.
g l* Senator Ferguson: It was going on before the Army Board
ﬁ = even started to operate?
- Colonel Bratton: Yes, sir.
- Senator Ferguson: Did 1t continue while the Army Board
" was in operation?
- Colonal Bratton: The Army Board was in operation but
o 'not In Washington when I eppeared before the Clarke board
iy the first time.
23
' Senetor Ferguson: What I am trying to get at 1s this:
- L Was the Army Board in operation and functioning while the
24

Carter Clarke investigetion was going on?

25
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Colonel Bratton: Yes, sir,

Senator Ferguson: How do you account for these two
Investigations going along at the same time in relation to
Pearl Harbor?

Colonel Bratton: The ClarkeBoard's primary objective,
as I remember it had no relation specifically to the Pearl
Herbor disaster. It was an investigation of the handling,
processing and delivery of Japanese intercepts which we
now know as maglc at the time of the Pearl Herbor disaster.

Jenator Ferguson: But that was, wasn't it, one of the
very things that the Pearl Hasrbor Board was looking into?

Colonel Bratton: The Pearl Herbor Board was investiga-

ting that at that time, but, as you have heard from Colonel

Clausen today, did not have complete access to magic informa-

tion.

Sena&tor Ferguson: But the only person that kept them

from having access was the Chief of Staff; isn'tthat correct?

And at the same time, he was carrying on his own investigation

into 1t by General Clarke; 1sn't that correct?

Colonel Bratton: In generael, that is correct, yes, sir,

Seénator Ferguson: And Corter Clarke's investigation of
magic was not turned over to the Army Board?

Colonel Bratton: I don't know whether a report of

| Co lonel Clarke'g investigation was turned over to the Army

I e '_

s

.
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Witness Bratton Questlions by: Senator Ferguson
Board or not, but I, after beilng examined by the Clarke Board
as to my part in the handling of magic, and after some
discussion between General Clarke and CGeneral Bilssell, and
I believe either General Marshall or General McNerney, 1
vas given a free hand in testifyylng before the Grunert
as to vhat I knew sbout magic, with the understanding that
every time I touched upon that subject in that testimony
before the Grunert Board I would call the attentlon of the
President of the Board to the fact that I was now about to
étate that which was classifled as top secret.

Senator Ferguson: Now, what I want to get at on this
Carter Clarke investigation, on the 6th of October, 1944,
at 9 a.m. -- do you know whether the Board, the Army Board
was functioning at that time?

Colonel Bratton: Well, I know that they were functioning
on the 30th of September;, beceuse I testif'ied before them
on that day.

Senator Ferpuson: Now, & man by the name of Lieutenant
Odell appeared before the Carter Clarke Investigation on
the 6th of October, 1944, at 9 a.m., and he was asked these
questions by Colonel Clarke:

"A11 right, now tell me your story. We gotthe story

that you wrote to Kemper and sald you knew who did Pearl

Harbor, or something to that effect. so vou can stapt
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h7 l telling us what you know."
c : Lieutenant 0'Dell said:

g "Well, air, here's the part of the information that I
: thought might not have come out through other sources.
g "mhere was & ceble that was sent on the fifth of
i December to the Commanding Generels of the Hawall and Philip-
g pine Departments concerning the movement of a Japanese task
i force in the South China Sea. The informetion had come tO
’ the Military Attache through the Australian Government, Alr

z - Chief Marshall Sir Charles Burnett, who called Colonel

§ N Merle Smith and myself to his office."

E 12 General Clarke sald:

g T "vou were then Merle Smith's agssistant?

-E M Lieutenant O0'Dell said:

':: - "Phat'!s right. There were the two of us and he 1s
. now dead. That'!s the reason I stuck my nose in this. Ve
= were called over on Thursdey afternoon sbout 5 o'clock."” :
A | That would be the 5th. i
% "aip Chief Marshall Sir Charles Burnett, myself and !
i Colonel Merle Smith and Commender Saom, who 1s the Neval i
" Iiaison Officer from the Dutch Eest Indies. The information }
) was primarily in regard to the Netherlands, through the
= Indies, and principally concerned 1tself with the movement 1
i
" *. of & Japanese task force in the South China Ses. i

' |

A
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h8 : "However, within an hour after we hed gotten there
c : some additional information came 1n, the exact nature of
. which I wasn't told at the time, but when we went out,
" Colonel Merle Smith had be prepare & cable which he revised
. to send out and the principal part of that other than the
’ movement of this convoy was that the Dutch had ordered the
! | execution of the Rainbow Plan A-2.
; 1 pemember 1t's been almost three years now, and I
_9 ' can distinctly remember that particular part of the ceble
. A i where it said A-2, repeat A-2, wvhich was a part of the jolnt
§ " li.ﬂbducan.Plan_only to be taken in the event of war. It pro-
; § { vided for specific occurrences they would cournteract by
% o certain other actlon.
g k fl "Tn other words A-1 would have been some other directlon
ﬁ - l expected attack, A-2 wes from a perticular direction, and
& ! they ordered the execution of this A-2. That was significant
E . because the plan talled for joint operations for the Australians
v | and the Dutch, and to the best of my knowledge, our Navy
- 1f nothing else."
G | In other words, our Navy wes toO take part in 1t.
& v "That was to gohinto effect only in case of w;r and
i) | here the Dutch had ordered i't. Thet was the definite informa-
pt tion that it had gone into effect. There wes a bit of
24
ok ; flurrled excifement with that, and Sir Charles Burnett asiced
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us not to send that cable and Colonel Merle Smith, aithough
impatient to send it, sald that he would wait 12 hours at
Sir Charles Burnett's specific request.

"In other words, they didn't say they wouldn't let
that cable go out, but I dare say they probably would have
stopped it had we tried to launch it."

Now, we get the cable and ve find that the.kuatraliaﬁ_
Government Held it up 17 hours and we didn't get 1t untll
after the war started; is that correct? Is that what you
found out?

Colonel Bratton: To the best ofmy recollection, yes,
sir.

Senator Ferguson: Doesn't that indicate just what you
sald in your affidavit:

" -~ by reason of our knowledge among other things
of the existence of the ABCD Bloc, were aware of the impli-
cations which would be inherent in any implementing message
to be 'winds code,' indicating Japanese aggression against
Great Britain.”

Now, the ABCD involved the Dutch too, did 1t not, down
there?

Colonel Bratton: Yes, sir,

Senator Ferguson: And didn't it provide that 1n case

of war with any of these countries we hed certailn obligations
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Witness Bratton
and isn't that just exactly what the Australians held up?

Colonel Bratton: That was the hope of the people who
drew up this tentatlve agreement. As far aﬁ I know 1t wvas
never officially agreed by our Joint Chiefs of Staff that
we would teke this action, nor was the proposed action
ever approved by the President.

senator Ferguson: Well, then, I want to ask you this,
Colonel: .

To you, at the time and up until the time of the attack,
it didn't meke a particle of difference, &S far as the
United States was concerned, that there was a war beling
started against the Dutch, that didn't mean anything to you?

Colonel Bratton: Oh, in what way, sir?

Senator Ferguson: That we would get into it at that
time.

Colonel Bratton: Yes, sir, but we wouldn't get 1into
it within the next 24 hours, until certa..:l.n formalities were
gone thiough and certaln Gosrnment action take.

genator Ferguson: Isn't that the point, that everybody
in your Department had the understanding that you would have
oli-hours notice after they had struck against the Dutch or

the English?

Colonel Bratton: That we would have o)} hours notice?

Senator Ferguson: Yes, that you would have something
¥
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hll : you would have some time, some notice.
Colonel Bratton: No, sir. You are out of my depth
e - now. I am afraid I don't follow you.
Se;ator Fergﬁsan: Did you know on the 6th that the
Jepanese were going to attack theKra Peninsula?

Colonel Bratton: On the 6th? ,

Senator Ferguson: Yes.
Colonel Bratton: All the evidence pointed to that

event, sir.
10
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Senator Ferguson: Did you see the Winant message?

C Colonel Bratton: Which message? No, sir, not until
A W

after the attack.

4
Senator Ferguson: Not until after the attack. secviwt

z 1t came in at 10:40 on the morning of the 6th, saying that
. there would be an attack in 14 hours on the Kra Peninsula.
y Colonel Bratton: I don't doubt that, sir, but 1T didn't
° filter down to me until long after the attack.
° Senator Ferguson: If it had filtered down to the
e Intelligence Department -- &8s I understood it the Intelligence
é & Department was to filter things up, it ought to come to
A ,% % the Tntelligence Department first?
é . Colonel Bratton: Quite so, but this was a State Depart-
z 14
3 ment dispatch.
Z
;: " Senator Ferguson: Then do I understand that 1f the
¥ State Department got a message that involved the question
s of intelligence, that they were on & higher level and there-
o fore it took quite a long time to filter down %o you?
T Colonel Bratton: It took what I thought was an un-
- reasonably long time for us to get any type of intelllgence
(&) " out of the State Department during this time.
v Senator Ferguson: Well, how did you account for that?
= Was it a higher 1evél there?
24

Colonel Brattorn: Due in a large measure to the way the
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Stéte Department handles 1its dispatches. Certain dispatches
vere of such a highiy secret nature that they would not
given them to other Departments of Government. Those of
the lower level had to be processed, reproduced in quantity,
distributed, and so on. All that took time. That 1is

under the set-up they had at tha;t time.

Senator Ferguson: Could anything have been more
gsecret than the codes that you were intercepting from the
Japanese?

Colonel Bratton: Our own codes and ciphers were equally
secret.

Senator Ferguson: Equally. Then why didn't you get
them so that you could evaluate them with the Japanese
information? 1In other words, Colonel --

Colonel Bratton: I understand, Senator.

Senator Ferguson: If you had the Winant message from
the Royal Navy that there was going to be an attack and

you had the pilot message vhich showed we were going to get

‘an ansver to our note of the 26th, thatit was golng to be

delivered at a specific time, later to be announced, and
that that note was to be typed, not by & typist or anyone
elée , but was to be put in good shape, would that have

helped you to evaluate the first 13 parts that it meant

war with pmerica?
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Senator Lucas: Mr. Chairman, I don't like to object

highly probable at that time, sir, but if I had had these
24

other messages it would have confirmed my alreedy arrived at

(? : but I don't see how this witness can answver that question
intelligently unless he had the Winant mpaéage in front
; of him and studied it and had all the other things.
i Senator Ferguson: Well, I don't know of a better i
; witness to get on the question of Intellipence in the Far i
{ East. This was the man in charge.
; Colonel Bratton: I think I understand your question.
!
’ It is to the effect that if I had this message from
¢ :T Melbourne before me =-- %
‘r ¥ - Senator Ferguson: Not from Melbourne.
; Colonel Bratton: From Winant.
g 5 Senator Ferguson: Yes,
5 :: Colonel Bratton: Together with the pilot message .?
: | and several other communications --
* senator Ferguson: Yes, sir.
:: | Colonel Bratton: Would it not have led me to arrive 1
p F at the conclusion that war between Japan and America was
| imminent.
20
Senator Ferguson: That 1s r ght.
e . , Colonel Bratton: I didn't need those extra messages
:: , to know that war between Japan and the United States was }
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ostimgte of the situation.

(i* : Senator Ferguson: All right. DNow, when you got the
announcement that bombs had been dropped on an American I
; possession at Hawaill, were you or were you not surprised?
g Colonel Bratton: I was not surprised that war had
: brokén out. I was not surprised th&tlthﬁ Japanese had
7 attacked. I was surprised at the point that they attacked.
§ Senator Ferguson: Then, as I understand it, you ?
’ anticipated an attack at 1:00 o'clock our time?
f :T Colonel Bratton: Afternoon. ;
| . . Senator Ferguson: Yes, 1:00 o'clock afternoon, our time .
¢ ; | on Sunday. ; \
< 13
g - Colonel Bratton: Immediately.
g " Senator Ferguson: But you didnt!t anticipate 1t at
: 2 Pearl Harbor?
= Colonel Bratton: Immediately upon.receipt of this
l; 1:00 o'clock delivery message I became convinced the
i 1] Japanese vere golng to attack some American Installation |
” ; in the Pacific area.
(5) | Senator Ferguson: At 1:00 o'clock?
5’-- :l | Colonel Bratton: At or shortly after 1:00 o'clock.
‘ Senator Ferguson: Yes. All right. So at 9:00
:i o'clock on Sunday morning you came to the conclusion that

an American possession in the Pacific would be attacked by
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the Japanese at 1:00 o'clock or shortly thereafter on
that same day?

Colonel Bratton: Yes, sir.

Senator Ferguson: And at that time you conveyed that
information to what superlor?

Colonel Bratton: I tried to convey that lmpression to
the Ch'ef of Staff at once. | ‘

Senator Ferguson: All right. And by trying you say
that you called his home in Virginia at about 9:00 o'ciook?

Colonel Bratton: Between 9:00 and 9:15, yes, sir.

Senator Ferguson: I said aboﬁt 9:00 o'clock.

Colonel Bratton: Yes, sir.

Senator Ferguson: And you talked to his orderly?

Colonel Bratton: Yes, sir.

Senator Ferguson: And you told him that you had a
very vital and important message, did you?

Colonel Bratton: Yes, sir. - '

Senator Ferguson: And you asked him if he knew how
to locate the General and he said he did?

Colonel Bratton: He said he thought he knew where
the General was riding and thought he could find him.

Senator Ferguson: Then you vaited until 10:00 o'clock

vefore the General celled you and you held this "nformation

for one hour or practically an hour?
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Colonel Bratton: No, I didn't hold it exclusively
in my possesslon. I got the information to the Secretary
of State. I called General Miles and elther he or I called
General Gerow. I tbld General Miles, in a guarded way,
vhat this thing wes and recommended, or requested, that he
come to the offlce at once. I told him that I was trying
to get in touch with General Marshall and I felt sure that
General Marshall would come to the off‘ce and would went
to see him, General Miles, and General Gerow, &S soon as
they could get together.

Senator Ferguson: Now, what time did you reach Gerow
on the telephone after you came to this conclusioﬁ about
the attack on American possessions?

Colonel Bratton: As I stated before, sir, I don't
remember whether it was General Milcs that called General
Gerow or myself. If it was myself it was immediately after
¢alling General Miles.

Senator Ferguson: All right. That would be around 9:15%

Colonel Bratton: Around about 9:30, yes, sir.

Senator Fergusén: About 9:30. So General Gerow was
reached at 9:30°?

Colonel Bratton: Approximately.

Senator Ferguson: Approximately?

Colonel Bratton: VYes, sir.
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Senator Ferguson: And then you don't get to see him

2 .
(_j | for two hours, which is 11l:25, and you have in your
. 3
| possession this message that brought you to the concluslon
14
that there was golng to be an attack upon an American
5
possession at 1:00 o'clock?
6
Colonel Bratton: The Secretary of State and myself
7
had it in our possesslion at that time.
0 _
Senator IFerguson: Yes, and it took two hours before
)
you reached General Gerow; is that correct?
10 ;
» Colonel Bratton: No, that isn't correct, sir. General
> 11
N f Gerow, I didn't see General Gerow untlil 11:00, sometime
, . 18 .
‘ ,E ; after 11:00 in General Marshallls office.
s 13
-~
Shefner 3
‘'ollows 9:40 14
o
£ 15
LY
= l
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1
- 2 Cnlonel Bratton: Well, it was two heurs, Senator, ap-
( 3 || proxlmately between the time I tried to get all these people
] 4 together and the time they all d4id get together, 1f that is
‘ s || what you mean,
\ 8 Senator Ferguson: No, I want to take then éeparately.
7 The War Plans was General Gerow and 1t took two hours in order
8 that you mizht show him this pilot messaze, i1s that gorrect?
é Colonel Bratton: Two hours elapsed before he saw it,
s i yes, sir,

Senator Ferguson: All right, that is what I am talking

>
= o
) ; 12 about. Now, Gener al Marshall oalled you at ten o'olock?
; 13 Colonel Bratton: No, ; think I testified that he ocalled
§ 14 me at about half past ten, sir,
§ 15 Senator Ferguson: All rizht. Then 1t took his orderly
" 18 || from between nine and a quarter after nine and 10:30 to get
17 General Marshall to call Jou back on the phone?
18 Colonel Bratton: Presumably so, yes, sair,
19 Senator Ferguson: All rizht. Then 1t took Jou another
20 hour befors you could show this pilot messaze to General
6' 21 Marshall because he d1d not come down and he told you not to
22 come out?
23 Colonel Bratton: That 4s correot, sir,
24 Senator Ferguson: A1l right. And this 1s the messaze
25

that made you feel there was going to be the attack that you
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h ; 2 have explained?
b | j 1
ﬂ ‘i 3 || Colonel Bratton: Yes, sir,
g 4 Senator Fergusen: Now, when you went to General Marshall's
L ; 8 office was General Marshzll in his office? When you got
i | 3 into his outer offise, we will call it the walting room, was
7 7 he in his office?
- 8 Colonel Bratton: He was in his office s8itting at his
' B o || desk, i
% f 10 Senator Ferzuson: Sitting at his desk. And when you
: |
; :] ; 11 walked In there you saw a brown folder with the thirteen part
i | N *}
| i ‘ y 12 messaze in 1it°?
_ c
% ﬁ ; 13 Colonel Bratton: All fourteen parts in 1ts all four-
' B % 14 teen parts were in 1it,
-
0
i i 15 Senator Ferzuson: Feurtesn parts were in 1t?
| Al Colonel Bratton: Yes, sir,
| 17 Senator Ferguson: Now, d4id you mske inquiry -- well,
f (8 I will first ask you, do you know how lonz General Marshall
3 _
; 10 had been in his offige?
'l b Colonel Bratton: He had Just gotten into his of "1ce,
‘ ii? 2 8ir, He went into his offise from the door that opens into the

| 23 hall and General Milas and I, oh, in not mo~e than a minute
23 or Iwo minutes after that walked in through the other door,

24 | Senator Ferguson: All right. Then you arr-iqu PraQe

f tloally at the same time?

20
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Colonel Bratton: Yes; sir,

Senator Faersuson: Now, had he s tarted te read the thir-
teen part¢ mesasage befors you got into his offloce?

Colenel Bratton: Yes, s8ir,

Senutor Ferguson: Jis was reading the fourtesn parts of
the message when you snterad his of flice?

Colonel Bratton: Yes, slr.

Senator Farguson: And you aitempied te gtop him to show.
him what you hadf¥

Colanel Bratten: Well, I had this mesesage Iin my hand

and made a statement teo the effect, "Gsneral, I have a very

' ipportant messaze here which I think you should sBee at once,"

| and he did not look at it until aefter he had finished reading

the fourteen parts.

Senator Ferguson: All right, Now, how do you account
for Genergl liarghall having in a folder before him and reading
1t when you went into his offlce at 11:25 if you 4id not
z2ive them to scomeone Saturday night?

Colonel Bratton: Well, if I 11d not zive 1t to scmeone
Saturday night or Cerlonel Dusenbury, my asslistant, 4did not
give it to escmeon~ Saturiday night, Ceclonel Dus~nbury must have
deliverad it to  ong ;'Dean, who was the secretary on duty

Sunday morninsg, to pluce on Genersl Marshall®s desk,

Senator Ferguson: Well, you sBald that that 18 ths man
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General Marshall to arrive.
Senator Ferguson: Now, you delivered the pllot message
at what time, or had it dellvered?

Colonel Bratton: About three o'clock Saturday afternoon

the 66h.

Senator Forgﬁaon: Did the Army translate that pilot
message’?

Colonel Bratton: I think so, yes8, sir, I can tell by
looking at this.

Senator Ferguson: Yes.

Celonel Bratton: Army translation,

Senator Ferguson: Now, do you know when that was de-~
livered to the Navy?

Colonel Bratton: No, s8ir, and there is no way that I
would know that because i did not do the delivering to the
Navy. That was done hy the SIS,

Senator Ferguson: \'?ell, how would you suggest we find
ouf what time 1t wpe delivered to the Navy? Ydu got 1t at
three o'cloock and delivered it at three?

Colonel Bratten: I got it at about two o'olock.

Senator Ferguson: Apocut twe o'clock.

Colonel Bratton: And delivered it among other messages

that Saturday afternoon st abcut three o'clock.

Senator Ferguson: Now, do ycu Know of any other reason

_ S .
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that it would not go to the Navy a«t two o'clock, at the time
you get 1t?

Colonel Bratton: I think it probably d4id but 1t‘was
buried in a mass of other intercepts in an envelope that had
to be sorted and sifted out and e valuated,

Senator Fergusongy But 1t was translated?

Colonel Bratton: They were all translated when they
want out of the translating seotlon, air,

Senator Ferguson: Yes,

Colonel Bratton: They wers all translated; they were all

in English when they reached my desk,

Senutor Ferguson: That 18 right, at twe o'cloock, and
the ordinary prooedure was that the message, together with
whatever other messages were translated, would be taken to
the Navy?

Colonel Bratton: Yes, 8ir,

Senator Ferguson: Ise that correct?

Colonel Bratten: Yesa, sir.

Senator Ferguson: Then there 1s no reason to doubt in
your mind that at two 0'0look or shortly thersafter on
Saturday the 6th the Navy had the translated pilot messaze?

Colonel Bratton: No, I z2an't say that, Senator,

Senator Ferguson: Well, what ocan you say along that

line?




